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Styresak 095-2020  
Referatsaker til styret 
 

 

Vedlegg (t): 

 

Innstilling til vedtak: 
Styret tar saken til orientering. 
 

Bakgrunn: 
Følgende dokumenter legges frem som referatsaker for styret: 

 
1. Protokoll fra styremøte i Helse Nord RHF 15.10.2020 

2. Protokoll foretaksmøte 16.10.2020 

3. Protokoll fra styremøte i Helse Nord RHF 28.10.2020 

4. Protokoll fra drøftingsmøte med foretakstillitsvalgte 28.10.2020 

5. Protokoll fra drøftingsmøte med hovedverneombud 28.10.2020  

6. Protokoll fra drøftingsmøte med foretakstillitsvalgte 03.11.2020  

7. Protokoll fra drøftingsmøte med hovedverneombud 03.11.2020 

8. Protokoll fra AMU-møte 04.11.2020  

9. Referat Ungdomsrådet Nordlandssykehuset Helgesamling 16.-18. oktober 2020 

10. Protokoll møte i Brukerutvalget 26.10.2020 

11. Bodø Helikopterplass Nordlandssykehuset – vedtak etter vurdering av plan for tiltak, 
fra Luftfartstilsynet 01.10.2020 

12. Avslutning Tilsyn - Blodbanken Bodø - Statens Legemiddelverk 28.10.2019 

13. Avslutning Tilsyn - Blodbanken Vesterålen - Statens Legemiddelverk 28.10.2019 

14. Avslutning Tilsyn - Blodbanken Lofoten - Statens Legemiddelverk 28.10.2019 

15. Avslutning tilsyn Blodbanken, fra Octapharma 08.11.2019 

16. Referat fra Dialogmøte 2020 mellom NLSH og kommunene 20.10.2020 

17. Referat Fellesmøte Ungdomsråd Helse Nord 04.11.2020 med vedlegg 

 
 
 
 
  

Saksbehandler:  Gro Ankill 

Dato dok: 05.11.2020 

Møtedato: 11.11.2020 

Vår ref:  2020/1072 



 

 
 
Postadresse: 
Helse Nord RHF 
8038 BODØ 

 
Besøksadresse: 
Sjøgata 10 
8006 BODØ 

 
Tlf.: 75 51 29 00 
Faks: 75 51 29 01 

 
www.helse-nord.no 
postmottak@helse-nord.no 
Org.nr.: 883 658 752 

 

Presseprotokoll 
 
 
Vår ref.: 
2019/210 

Saksbehandler/dir.tlf.:  
Tina Eitran, 915 79 783 

Sted/dato: 
Bodø, 15.10.2020 
  

 
Møtetype: Ekstraordinært styremøte i Helse Nord RHF 
Møtedato: 15. oktober 2020- kl. 14.00 
Møtested: Teams 

 
Tilstede 
 
Navn:  
Renate Larsen styreleder 
Inger Lise Strøm styrets nestleder 
Beate Rahka-Knutsen styremedlem 
Fredrik Sund styremedlem 
Kari Jørgensen styremedlem 
Kari B. Sandnes styremedlem 
Sissel Alterskjær styremedlem 
Svenn Are Jenssen styremedlem 
Hans Jacob Bønå styremedlem 
Tom Erik Forså styremedlem 
Knut Georg Hartviksen observatør fra Regionalt brukerutvalg 
 
Forfall 
 
Navn:  
Hans Jacob Bønå styremedlem 
 
Fra administrasjonen 
 
Navn:  
Cecilie Daae adm. direktør 
Tina Eitran fung. stabsdirektør 
Anne May Knudsen kommunikasjonsdirektør 
Geir Tollåli fagdirektør 
Janny Helene Aasen revisjonssjef 
Hanne Husom Haukland med. rådgiver 
 
 
I forbindelse med behandling av styresak 126-2020 Godkjenning av innkalling og 
saksliste spurte styreleder Larsen om det foreligger habilitet eller andre særegne 
forhold som er egnet til å svekke tilliten til styremedlemmenes upartiskhet i noen 
styresaker som skal behandles i dagens styremøte. 
 

http://www.helse-nord.no/
mailto:postmottak@helse-nord.no


 

Styresak 126-2020  Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Sak 126-2020 Godkjenning av innkalling og saksliste 
Sak 127-2020 Tarmkreftkirurgi – Helgelandssykehuset HF, oppfølging 
Sak 128-2020 Eventuelt 
 
Styrets vedtak: 
 
Innkallingen og sakslisten godkjennes.  
 
 

Styresak 127-2020 Tarmkreftkirurgi i Helgelandssykehuset HF, 
oppfølging 

 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF beslutter midlertidig flytting av planlagt tarmkreftkirurgi 

i Helgelandssykehuset til Nordlandssykehuset. All øyeblikkelig hjelp på 
tarmkreftkirurgiområdet som må opereres i Helgelandssykehuset, skal, som følge 
av flyttingen, skje etter forutgående konsultasjon med Nordlandssykehuset 
og/eller Universitetssykehuset Nord-Norge. 
 

2. Det holdes foretaksmøte mellom Helse Nord RHF og Helgelandssykehuset HF for å 
iverksette beslutningen. 

 
3. Styret ber Nordlandssykehuset inntil videre opererer planlagte 

tarmkreftoperasjoner fra nedslagsfeltet til Helgelandssykehuset fra og med 19. 
oktober 2020.  

 
4. Styret ber Universitetssykehuset Nord-Norge bidra med et tverrfaglig team som 

kan understøtte Helgelandssykehusets videre arbeid med kvalitet og 
pasientsikkerhet innen tarmkreftkirurgi. 

 
5. Styret ber Universitetssykehuset Nord-Norge og Nordlandssykehuset legge til 

rette for hospitering for aktuelt fagmiljø fra Helgelandssykehuset i perioden de 
elektive tarmkreftoperasjonene er overført til Nordlandssykehuset. 

 
6. Styret ber administrerende direktør kalle inn til foretaksmøte med 

Universitetssykehuset Nord-Norge og Nordlandssykehuset for å gjennomføre 
beslutningene i vedtakspunkt 3, 4 og 5. 

 
7. Styret ber administrerende direktør legge frem egen styresak når arbeidet med ny 

regional kreftplan er ferdigstilt, tentativt våren 2021. 
 

8. Styret ber administrerende direktør komme tilbake med en ny beslutningssak når 
forholdene tilsier tilbakeføring av planlagte tarmkreftkirurgioperasjoner til 
Helgelandssykehuset. 

 
 
  



 

Styrets vedtak:  
 
1. Styret i Helse Nord RHF beslutter midlertidig flytting av planlagt tarmkreftkirurgi 

i Helgelandssykehuset til Nordlandssykehuset. All øyeblikkelig hjelp på 
tarmkreftkirurgiområdet som må opereres i Helgelandssykehuset, skal, som følge 
av flyttingen, skje etter forutgående konsultasjon med Nordlandssykehuset 
og/eller Universitetssykehuset Nord-Norge. 
 

2. Det holdes foretaksmøte mellom Helse Nord RHF og Helgelandssykehuset HF for å 
iverksette beslutningen. 

 
3. Styret ber Nordlandssykehuset inntil videre opererer planlagte 

tarmkreftoperasjoner fra nedslagsfeltet til Helgelandssykehuset fra og med 19. 
oktober 2020.  

 
4. Styret ber Universitetssykehuset Nord-Norge bidra med et tverrfaglig team som 

kan understøtte Helgelandssykehusets videre arbeid med kvalitet og 
pasientsikkerhet innen tarmkreftkirurgi. 

 
5. Styret ber Universitetssykehuset Nord-Norge og Nordlandssykehuset legge til 

rette for hospitering for aktuelt fagmiljø fra Helgelandssykehuset i perioden de 
elektive tarmkreftoperasjonene er overført til Nordlandssykehuset. 

 
6. Styret ber administrerende direktør kalle inn til foretaksmøte med 

Universitetssykehuset Nord-Norge og Nordlandssykehuset for å gjennomføre 
beslutningene i vedtakspunkt 3, 4 og 5. 

 
7. Styret ber administrerende direktør legge frem egen styresak når arbeidet med ny 

regional kreftplan er ferdigstilt, tentativt våren 2021. 
 

8. Styret ber administrerende direktør komme tilbake med en ny beslutningssak når 
forholdene tilsier tilbakeføring av planlagte tarmkreftkirurgioperasjoner til 
Helgelandssykehuset. 

 
 
 

Styresak 128-2020  Eventuelt 
 Ingen saker ble fremmet. 
 
 
 
Tromsø, den 15. oktober 2020 
 
Godkjent elektronisk av Renate Larsen, 
i etterkant av styremøtet,  
den 15OKT2020 - kl. 15.31 
____________________  
Renate Larsen 
 



 

 
 
Postadresse: 
Helse Nord RHF 
8038 BODØ 

 
Besøksadresse: 
Sjøgata 10 
8006 BODØ 

 
Tlf.: 75 51 29 00 
Faks: 75 51 29 01 

 
www.helse-nord.no 
postmottak@helse-nord.no 
Org.nr.: 883 658 752 

 

Presseprotokoll 
 
 

Vår ref.: 
2019/1839 

Saksbehandler/dir.tlf.:  
Tina Eitran, 915 79 783 

Sted/dato: 
Bodø, 28.10.2020 
  

 
 

Møtetype: Styremøte i Helse Nord RHF 
Møtedato: 28. oktober 2020 - kl. 08.30 
Møtested: Teams 
 

Tilstede 
 

Navn:  
Renate Larsen styreleder 
Inger Lise Strøm styrets nestleder 
Beate Rahka-Knutsen styremedlem 
Fredrik Sund styremedlem 
Kari Jørgensen styremedlem 
Kari B. Sandnes styremedlem 
Sissel Alterskjær styremedlem 
Svenn Are Jenssen styremedlem 
Hans Jacob Bønå styremedlem 
Tom Erik Forså styremedlem 
Knut Georg Hartviksen observatør fra Regionalt brukerutvalg 

 
Forfall 

 
Ingen hadde meldt forfall til dette styremøtet. 
 
Fra administrasjonen 
 

Navn:  
Cecilie Dae adm. direktør 
Tina Eitran stabsdirektør 
Anne May Knudsen kommunikasjonsdirektør 
Geir Tollåli fagdirektør 
Hilde Rolandsen direktør for eieravdelingen 
Tove Klæboe Nilsen fung. kvalitets- og forskningsdirektør 
Jonny Brodersen direktør for sikkerhet og beredskap 
Janny Helene Aasen revisjonssjef 
Ann Elisabeth Rødvei foretaksadvokat 
Erik Arne Hansen økonomidirektør 
Hanne Husom Haukland med. rådgiver 
Jan Eskil Severinsen kommunikasjonsrådgiver 

 

http://www.helse-nord.no/
mailto:postmottak@helse-nord.no


 

I forkant av styremøtet orienterte:  
• Innomed og A. Moan om videokommunikasjon og digital hjemmeoppfølging. 

InnoMeds oppgave er å spre kompetanse om tjenesteinnovasjon på tvers av 
spesialist- og primærhelsetjenesten og eies av de fire regionale helseforetakene og 
KS. Andreas Moan er prosjektdirektør i Helse Sør-Øst RHF og styremedlem i 
Finnmarkssykehuset HF.  

• Eierdirektør om strategiprosessen i Helse Nord RHF. 

 
I forbindelse med behandling av styresak 129-2020 Godkjenning av innkalling og 
saksliste spurte styreleder Larsen om det foreligger habilitet eller andre særegne 
forhold som er egnet til å svekke tilliten til styremedlemmenes upartiskhet i noen 
styresaker som skal behandles i dagens styremøte. 
 
 

Styresak 129-2020  Godkjenning av innkalling og saksliste 
 

Sak 129-2020 Godkjenning av innkalling og saksliste 
Sak 130-2020 Godkjenning av protokoll fra styremøte 30. september 2020 og 

15. oktober 2020 
Sak 131-2020 Nasjonal infrastruktur for kliniske studier – tettere kobling til 

næringslivet gjennom en partnerskapsmodell 
Sak 132-2020 Strategi 2020-2023 – Sykehusinnkjøp HF 
Sak 133-2020 Virksomhetsrapport nr. 9-2020 
Sak 134-2020 Budsjett 2021 – foretaksgruppen, rammer og føringer 
Sak 135-2020 Budsjett 2021 – Helse Nord RHF 
Sak 136-2020 Internrevisjonsrapport nr. 11/2020: Behandling av 

personopplysninger i sykehusforetakene i Helse Nord, 
oppsummering 

Sak 137-2020 Nye Helgelandssykehuset – konseptfase steg 0 - 
styringsdokument, oppfølging av styresak 116-2020 

Sak 138-2020 Interregional utredning av organiseringen av 
pasientreiseområdet 

Sak 139-2020 Veileder for arbeid med utviklingsplaner - revidert 
Sak 140-2020 Tertialrapport nr. 2-2020 
Sak 141-2020 Fremtidens Systemer i Klinikkene (FRESK) – tertialrapport 2. 

tertial 2020 
Sak 142-2020 Byggeprosjekter Finnmarkssykehuset HF – tertialrapport pr. 

31. august 2020 
Sak 143-2020 Byggeprosjekter Universitetssykehuset Nord-Norge HF – 

tertialrapport pr. 31. august 2020 
Sak 144-2020 Byggeprosjekter Nordlandssykehuset HF – tertialrapport pr. 31. 

august 2020 
Sak 145-2020 Byggeprosjekter Helgelandssykehuset HF – tertialrapport pr. 

31. august 2020 
Sak 146-2020 Basestruktur for ambulansehelikopter - gjennomgang 
Sak 147-2020 Orienteringssaker 
 1. Informasjon fra styreleder til styret - muntlig 
 2. Informasjon fra adm. direktør til styret - muntlig 
 3. Helgelandssykehuset – eksterne henvendelser 
 4. Besvart spørsmål i Stortinget 



 

Sak 148-2020 Referatsaker 
 1. Revisjonsutvalgsmøte i Helse Nord RHF 23. september 2020 

- referat 
 2. Protokoll fra møte i Regionalt brukerutvalg 21. oktober 

2020 
 3. Uttalelse av 6. oktober 2020 fra Troms og Finnmark 

fylkesting ad. Fylkestinget krevet Covid 19-helikopter i nord 
 4. Brev av 6. oktober 2020 fra Rana kommune ad. Nye 

Helgelandssykehuset – bekymringsmelding fra Rana 
kommune 

5. E-post av 14. oktober 2020 fra Helse og omsorgssjef i Rødøy 
kommune ad. Helsefellesskap og foretakstilknytning – 
Rødøy kommune 

 6. Kopi av brev til Rana kommune av 16. oktober 2020 fra Bent 
Høie ad. Nye Helgelandssykehuset – bekymringsmelding fra 
Rana kommune 

 7. Drøftingsprotokoll fra drøfting mellom KTV/KVO og RHF-
ledelsen 27. oktober 2020 ad. Budsjett 2021 
foretaksgruppen, rammer og føringer 

 8. Drøftingsprotokoll fra drøfting mellom KTV/KVO og RHF-
ledelsen 27. oktober 2020 ad. Interregional utredning om 
organisering av pasientreiseområdet 

Sak 149-2020 Eventuelt 
 A. Åpning av samisk helseteam på Røros – 21. oktober 2020 

 
Styrets vedtak: 
 
Innkallingen og sakslisten godkjennes med de endringer som kom frem under 
behandling av saken. 
 
 

Styresak 130-2020  Godkjenning av protokoll fra styremøte 
 30. september 2020 og 15. oktober 2020 
 
Styrets vedtak:  
 
1. Protokoll fra styremøte 30. september 2020 godkjennes. 

  
2. Protokoll fra styremøte 15. oktober 2020 godkjennes med presisering om at 

styremedlem Hans-Jacob Bønå ikke hadde forfall, men ble forhindret fra å delta til 
nytt klokkeslett da tekniske utfordringer førte til utsettelse av styremøtet.  

 
 

  



 

Styresak 131-2020 Nasjonal infrastruktur for kliniske studier – 
tettere kobling til næringslivet gjennom en 
partnerskapsmodell 

 
Adm. direktør la frem følgende endrede forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF tar informasjonen om rapporten «Nasjonal infrastruktur 

for kliniske studier – tettere kobling til næringslivet gjennom en 
partnerskapsmodell» til orientering. 

 
2. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til fagdirektørenes og de administrerende 

direktørenes vurderinger og anbefalinger.  
 

3. Rapporten oversendes til HOD som svar på oppdraget. 
 
4. Styret i Helse Nord RHF ber om en orientering om utviklingen i kliniske 

behandlingsstudier i Helse Nord, inkludert bruk av forskningsmidler til slike 
studier, for en vurdering av hvordan administrasjonen kan følge dette opp. 
Denne orienteringen legges fram for styret sammen med orienteringssak om 
arbeidet med ny forsknings- og innovasjonsstrategi i Helse Nord innen 
utgangen av 2020. 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF tar informasjonen om rapporten «Nasjonal infrastruktur 

for kliniske studier – tettere kobling til næringslivet gjennom en 
partnerskapsmodell» til orientering. 

 
2. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til fagdirektørenes og de administrerende 

direktørenes vurderinger og anbefalinger.  
 

3. Rapporten oversendes til HOD som svar på oppdraget. 
 

4. Styret i Helse Nord RHF ber om en orientering om utviklingen i kliniske 
behandlingsstudier i Helse Nord, inkludert bruk av forskningsmidler til slike 
studier, for en vurdering av hvordan administrasjonen kan følge dette opp. Denne 
orienteringen legges fram for styret sammen med orienteringssak om arbeidet 
med ny forsknings- og innovasjonsstrategi i Helse Nord innen utgangen av 2020. 

 
 

  



 

Styresak 132-2020 Strategi 2020-2023 – Sykehusinnkjøp HF 
 
Adm. direktør la frem følgende endrede forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF gir honnør til godt arbeid innenfor innkjøpsområdet 

og slutter seg til innholdet i strategidokumentet. 
 

2. Styret ber adm. direktør i et senere møte orientere om hvordan sammenhengen 
med Helse Nord RHFs anskaffelsesstrategi og Sykehusinnkjøp HFs strategi blir 
ivaretatt 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF gir honnør til godt arbeid innenfor innkjøpsområdet og 

slutter seg til innholdet i strategidokumentet. 
 

2. Styret ber adm. direktør i et senere møte orientere om hvordan sammenhengen 
med Helse Nord RHFs anskaffelsesstrategi og Sykehusinnkjøp HFs strategi blir 
ivaretatt 

 
 

Styresak 133-2020 Virksomhetsrapport nr. 9-2020 
 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar virksomhetsrapport nr. 9-2020 til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar virksomhetsrapport nr. 9-2020 til orientering. 
 
 

Styresak 134-2020 Budsjett 2021 foretaksgruppen,    
 rammer og føringer 
 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende endrede forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF viser styresak 82-2020 Økonomisk langtidsplan 2021-2024 

- inkl. rullering av investeringsplanen 2021-2028 (styremøte 25. juni 2020). Denne 
skal ligge til grunn for virksomheten i 2021.  

 
  



 

2. Resultatkrav for 2021 vedtas i tråd med styresak 82-2020 slik:   
Helse Nord RHF/styrets disposisjon  + 166 mill. kroner 
Finnmarkssykehuset HF +   24 mill. kroner 
Universitetssykehuset Nord-Norge HF +   40 mill. kroner 
Nordlandssykehuset HF  +     5 mill. kroner 
Helgelandssykehuset HF +  20 mill. kroner 
Sykehusapotek Nord HF  + 1 mill. kroner    
Helse Nord IKT HF 0 mill. kroner 
Sum  +  256 mill. kroner 
 

3. Basisrammen for 2021 fastsettes mellom helseforetak og formål slik (i 1000 kr): 
 

 
 
Øvrige inntekter fastsettes i tråd med vedlegg 1 i utredningen til denne styresaken 
ad. inntektsrammer 2021.  
 

4. Styret viser til vedtak 13 i styresak 82-2020 Økonomisk langtidsplan 2021-
2024 - inkl. rullering av investeringsplanen 2021-2028 og forutsetter at adm. 
direktør har ekstra oppmerksomhet på at forutsetningen for kostnader til 
bemanning og innleie, samt aktivitet, blir realistisk budsjettert for 2021 i 
helseforetakene. 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF viser styresak 82-2020 Økonomisk langtidsplan 2021-

2024 - inkl. rullering av investeringsplanen 2021-2028 (styremøte 25. juni 2020). 
Denne skal ligge til grunn for virksomheten i 2021.  

 
2. Resultatkrav for 2021 vedtas i tråd med styresak 82-2020 slik:   

Helse Nord RHF/styrets disposisjon  + 166 mill. kroner 
Finnmarkssykehuset HF +   24 mill. kroner 
Universitetssykehuset Nord-Norge HF +   40 mill. kroner 
Nordlandssykehuset HF  +     5 mill. kroner 
Helgelandssykehuset HF +  20 mill. kroner 
Sykehusapotek Nord HF  + 1 mill. kroner    
Helse Nord IKT HF 0 mill. kroner 
Sum  +  256 mill. kroner 
 

Sum av Basisramme Kolonneetiketter

Radetiketter Finnmark UNN NLSH Helgeland RHF Totalsum

Ambulanse 186 332                            327 440        229 851        142 882        543 500        1 430 005        

Pasientreiser 264 517                            218 863        260 052        150 835        30 600           924 866           

Psykisk helse 291 193                            995 371        827 560        272 278        110 402        2 496 803        

TSB (rus) 20 830                              165 970        41 893           26 847           138 300        393 839           

Somatikk 789 644                            3 125 650     1 607 261     787 215        683 401        6 993 171        

Overgangsordninger 27 202                              229 167        90 478           23 900           370 746           

Kapital 140 804                            366 366        328 060        91 349           129 400        1 055 979        

Felleskostnader/adm 256 486        256 486           

Totalsum 1 720 522                        5 428 828     3 385 153     1 495 305     1 892 087     13 921 895     



 

3. Basisrammen for 2021 fastsettes mellom helseforetak og formål slik (i 1000 kr): 
 

 
 
Øvrige inntekter fastsettes i tråd med vedlegg 1 i utredningen til denne styresaken 
ad. inntektsrammer 2021.  
 

4. Styret viser til vedtak 13 i sak styresak 82-2020 Økonomisk langtidsplan 2021-2024 
- inkl. rullering av investeringsplanen 2021-2028 og forutsetter at adm. direktør 
har ekstra oppmerksomhet på at forutsetningen for kostnader til bemanning og 
innleie, samt aktivitet, er realistisk. 

 
Protokolltilførsel til styresak 134-2020: 
 
Styremedlemmer valgt av de ansatte viser til og tilslutter oss protokolltilførsel gitt av 
KTV i drøfting av denne saken.  
 
Vi har lagt bak oss en svært krevende periode for ansatte og pasienter i 
spesialisthelsetjenesten. En periode med uoversiktlig fremtidig varighet som gjør at 
tiden fremover kan bli meget krevende. Forslag til statsbudsjett gir Helse Nord 
finansiering av Covid19 tiltak, men vi er ikke sikret at det er fullt ut finansiert, verken 
i 2020 eller 2021. Dette medfører fortsatt store omstillingsutfordringer for 
helseforetakene. Vi viser dessuten til protokolltilførsel gitt i foretaksmøte med HOD i 
januar 2020.  
«I sykehusene har vi også lagt bak oss en lang periode med årviss produktivitetsøkning 
samtidig som den reelle budsjettøkningen til sektoren spises opp av stadig nye oppgaver 
som ikke er fullfinansierte. Dette har ført til en stram økonomistyring der en rekke tiltak 
er blitt utsatt, og det er et etterslep i investeringene som kunne bidratt til økt 
effektivitet. Ansatte i sykehusene har over tid meldt fra om at det er krevende å 
gjennomføre ytterligere produktivitetsforbedringer uten at arbeidsbetingelsene styrkes. 
I mange sykehus svekkes driften av uhensiktsmessige arealer, manglende funksjonalitet 
og kapasitet innen IKT og øvrige tjenester, samt flaskehalser knyttet til utdatert eller 
mangel på medisinsk teknisk utstyr. Vår vurdering er at de politiske ambisjonene for 
spesialisthelsetjenesten overgår den økonomiske overføringen til sektoren. Vi støtter 
store ambisjoner for å skape et offentlig helsevesen av høy kvalitet for alle som trenger 
det, men det er vårt ansvar å varsle eier når manglende finansiering fører til for stor 
arbeidsbelastning for de ansatte, hemmer rekruttering til sektoren og svekker tilbudet 
til pasientene. En periode med uoversiktlig fremtidig varighet som gjør at tiden 
fremover også vil bli meget krevende».  
 
Sissel Alterskjær /s/  Kari B. Sandnes /s/  Fredrik Sund /s/  

Sum av Basisramme Kolonneetiketter

Radetiketter Finnmark UNN NLSH Helgeland RHF Totalsum

Ambulanse 186 332                            327 440        229 851        142 882        543 500        1 430 005        

Pasientreiser 264 517                            218 863        260 052        150 835        30 600           924 866           

Psykisk helse 291 193                            995 371        827 560        272 278        110 402        2 496 803        

TSB (rus) 20 830                              165 970        41 893           26 847           138 300        393 839           

Somatikk 789 644                            3 125 650     1 607 261     787 215        683 401        6 993 171        

Overgangsordninger 27 202                              229 167        90 478           23 900           370 746           

Kapital 140 804                            366 366        328 060        91 349           129 400        1 055 979        

Felleskostnader/adm 256 486        256 486           

Totalsum 1 720 522                        5 428 828     3 385 153     1 495 305     1 892 087     13 921 895     



 

 

Styresak 135-2020 Budsjett 2021 Helse Nord RHF 
 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF vedtar fremlagt budsjett 2021 for Helse Nord RHF. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF vedtar fremlagt budsjett 2021 for Helse Nord RHF. 

 
 
Styresak 136-2020 Internrevisjonsrapport nr. 11/2020:  

Behandling av personopplysninger i 
sykehusforetakene i Helse Nord, 
oppsummering 

 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF tar Internrevisjonsrapport nr. 11/2020, behandling av 

personopplysninger i sykehusforetakene i Helse Nord, oppsummering, til 
orientering. 
 

2. Styret forutsetter at alle sykehusforetakene følger opp internrevisjonens 
anbefalinger, og ber adm. direktør sørge for at styret får følgende 
tilbakemeldinger om oppfølgingen av disse: 
a. Helseforetakenes framdriftsplaner (jf. anbefaling 1) legges fram for styret 

innen utgangen av desember 2020. 
b. Bekreftelse på at internrevisjonens øvrige anbefalinger er fulgt opp, og at 

påpekte svakheter er håndtert, legges fram for styret innen utgangen av juni 
2021. 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF tar Internrevisjonsrapport nr. 11/2020, behandling av 

personopplysninger i sykehusforetakene i Helse Nord, oppsummering, til 
orientering. 
 

  



 

2. Styret forutsetter at alle sykehusforetakene følger opp internrevisjonens 
anbefalinger, og ber adm. direktør sørge for at styret får følgende 
tilbakemeldinger om oppfølgingen av disse: 
a. Helseforetakenes framdriftsplaner (jf. anbefaling 1) legges fram for styret 

innen utgangen av desember 2020. 
b. Bekreftelse på at internrevisjonens øvrige anbefalinger er fulgt opp, og at 

påpekte svakheter er håndtert, legges fram for styret innen utgangen av juni 
2021. 

 
 

Styresak 137-2020 Nye Helgelandssykehuset – konseptfase 
steg 0 – styringsdokument, oppfølging av 
styresak 116-2020 

 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende endrede forslag til styrets vedtak: 
 
Styret slutter seg til presiseringene i styringsdokument for Nye Helgelandssykehuset 
– fase 0, og vedtar dette.  
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret slutter seg til presiseringene i styringsdokument for Nye Helgelandssykehuset 
– fase 0, og vedtar dette.  
 
 

Styresak 138-2020 Interregional utredning av organsieringen av 
pasientreiseområdet 

 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til rapportens valg av modell for overordnet 

organisering av pasientreiseområdet, hvor pasientreisekontorene fortsatt er 
organisert i helseforetakene, men at tjenesteområdet i større grad organiseres 
sammen med prehospitale tjenester. 

 
2. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til rapportens anbefalinger for videreutvikling av 

pasientreiseområdet.  
 
3. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til av rapporten oversendes Helse- og 

omsorgsdepartementet. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
  



 

Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til rapportens valg av modell for overordnet 

organisering av pasientreiseområdet, hvor pasientreisekontorene fortsatt er 
organisert i helseforetakene, men at tjenesteområdet i større grad organiseres 
sammen med prehospitale tjenester. 

 
2. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til rapportens anbefalinger for videreutvikling av 

pasientreiseområdet.  
 
3. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til av rapporten oversendes Helse- og 

omsorgsdepartementet. 
 
 

Styresak 139-2020 Veileder for arbeid med utviklingsplaner - 
revidert 

 
Adm. direktør la frem følgende endrede forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til innholdet i revidert Veileder for arbeidet 

med utviklingsplaner.  
 

2. Styret forutsetter at arbeidet med utviklingsplaner skjer i nært samarbeid mellom 
ledelse, tillitsvalgte, brukerorganisasjoner og andre relevante offentlige 
aktører. 

 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
1. Styret i Helse Nord RHF slutter seg til innholdet i revidert Veileder for arbeidet 

med utviklingsplaner.  
 

2. Styret forutsetter at arbeidet med utviklingsplaner skjer i nært samarbeid mellom 
ledelse, tillitsvalgte, brukerorganisasjoner og andre relevante offentlige aktører. 

 
 

Styresak 140-2020 Tertialrapport nr. 2-2020 
 Saksdokumentene var ettersendt 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapport nr. 2-2020 til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapport nr. 2-2020 til orientering. 
 



 

Styresak 141-2020 FRESK - Tertialrapport nr. 2-2020 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapport nr. 2 fra program Felles Innføring av 
Kliniske Systemer (FRESK) til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapport nr. 2 fra program Felles Innføring av 
Kliniske Systemer (FRESK) til orientering. 
 
 

Styresak 142-2020 Byggeprosjekter Finnmarkssykehuset HF - 
tertialrapport pr 31. august 2020 

 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om utviklings- og 
byggeprosjekter i Finnmarkssykehuset HF til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om utviklings- og 
byggeprosjekter i Finnmarkssykehuset HF til orientering. 
 
 

Styresak 143-2020 Byggeprosjekter Universitetssykehuset 
Nord-Norge HF - tertialrapport pr 31. august 
2020 

 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om 
utbyggingsprosjekter i Universitetssykehuset Nord-Norge HF til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om 
utbyggingsprosjekter i Universitetssykehuset Nord-Norge HF til orientering. 
 
 



 

Styresak 144-2020 Byggeprosjekter Nordlandssykehuset HF - 
tertialrapport pr 31. august 2020 

 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om byggeprosjekter i 
Nordlandssykehuset HF til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om byggeprosjekter i 
Nordlandssykehuset HF til orientering. 
 

 
Styresak 145-2020 Byggeprosjekter Helgelandssykehuset HF - 

tertialrapport pr 31. august 2020 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om utviklings- og 
byggeprosjekter i Helgelandssykehuset HF, til orientering. 
 
Enstemmig vedtatt. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar tertialrapporten pr. 31. august 2020 om utviklings- og 
byggeprosjekter i Helgelandssykehuset HF, til orientering. 

 
 
Styresak 146-2020 Basestruktur for ambulansehelikopter - 

gjennomgang 
 
 
Adm. direktør la frem følgende forslag til styrets vedtak: 
 
1. Styret slutter seg til rapporten «Gjennomgang av basestruktur for 

ambulansehelikopter» og de vurderinger og konklusjoner som fremkommer i denne. 
 

2. Styret merker seg at rapporten konstaterer at dekningsgraden nasjonalt når det 
gjelder ambulansehelikopter anses å være tilfredsstillende.  
 

3. Styret slutter seg til at rapporten oversendes Helse- og omsorgsdepartementet med de 

innspill som kom frem under behandling av saken.  

 
Enstemmig vedtatt. 
 



 

Styrets vedtak: 
 
1. Styret slutter seg til rapporten «Gjennomgang av basestruktur for 

ambulansehelikopter» og de vurderinger og konklusjoner som fremkommer i denne. 
 

2. Styret merker seg at rapporten konstaterer at dekningsgraden nasjonalt når det 
gjelder ambulansehelikopter anses å være tilfredsstillende.  
 

3. Styret slutter seg til at rapporten oversendes Helse- og omsorgsdepartementet med de 

innspill som kom frem under behandling av saken.  

 
 

Styresak 147-2020  Orienteringssaker 
 
Det ble gitt orientering om arbeidet med følgende saker: 
 
1. Informasjon fra styreleder til styret - muntlig 

a) Kontaktmøte med HOD, styreledere og AD-ene i RHF-ene 14. oktober 2020. 
2. Informasjon fra adm. direktør til styret - muntlig 

a) Status Covid-19 
Nasjonalt er det en markant økning på smittefronten de siste ukene. Regionalt 
har utviklingen vært krevende, spesielt i Finnmark. Det har også vært flere 
andre lokale utbrudd. Helse Nord RHF er i gul beredskap knyttet til Covid-19. 
Det er også en bekymringsfull utvikling i Russland, noe som kan føre til 
utfordringer knyttet til grensepasseringer. Det ble gitt orientering om antall 
innlagte i regionen. Det er kommet nye endringer knyttet til utenlandske 
arbeidere og endring i covid-19-forskriften. Det arbeides med å avklare 
konsekvensene dette vil få for bruk av utenlandske vikarer. Det gode arbeidet 
som er gjort i hele foretaksgruppen knyttet til smittesituasjonen i Hammerfest 
berømmes. Det arbeides med å få opp beredskapen i foretaksgruppen og 
vurderes å få opp kohorttenking. Man må finne gode løsninger på å understøtte 
hverandre. Det er regional samordning og koordinering av testutstyr til 
foretaksgruppen. Helse Nord RHF preges av mye beredskap i tillegg til normal 
drift. 

b) Tarmkreftkirurgi på Helgelandssykehuset – status 
Dialogmøte med Helgelandssykehuset 27. oktober 2020. Det er etablert god 
dialog og system for håndtering av tarmkreftkirurgi-pasienter i 
Helgelandssykehuset. Det arbeides godt med fagmiljøene på UNN og 
Helgelandssykehuset.  

c) Pakkeforløp for kreft – oppsummert gjennomgang av pasientforløp som ikke 
er gjennomført innenfor standard forløpstid, oppfølging av styresak 36-2020: 
I styresak 36-2020 ble det vedtatt at adm. direktør skulle komme tilbake med 
saken til styret i løpet av høsten 2020. Det har oppstått en feil i rapporteringen 
fra HelseNord DIPS til NPR. Dermed blir rapporteringen for kreftpakkeforløpene 
feil. Ny versjon av NPR Ordinær ble lansert fra DIPS AS fredag 25. september i år 
uten at denne feilen ble rettet. Det planlegges derfor å ta inn ny versjon av NPR 
Ordinær i et eget oppgraderingsløp i etterkant. Det er ventet at DIPS AS skal 
lansere NPR Forløpsmelding medio oktober. Etter det blir data om oppfølgingen 
av kreftpakkeforløpene forhåpentligvis korrekte. Vi forventer å kunne ta saken 
tilbake til styret våren 2021. 



 

d) Endring av Widerøes flyruter - konsekvenser for pasientreiser og 
pasientsikkerhet, oppfølging av styresak 40-2020 
• Det ble vist til styresak 40-2020 Endring av Widerøes flyruter – 

konsekvenser for pasientreiser og pasientsikkerhet (styremøte 25. Mars 
2020) hvor det ble vedtatt adm. direktør skulle komme tilbake til styret med 
informajson om status i arbeidet innen september 2020. 

• Det ble vist til styresak 109-2020/2 Orienteringer ad. Informasjon fra adm. 
direktør til styret ad. pasienttransport – endring av Widerøes flyruter 
(styremøte 26. August 2020), og at tilbakemelding om at saken skulle 
komme tilbake til styret 28. oktober 2020. 

• Det ble gitt en orientering om status på saken og informasjon om at saken 
kommer tilbake til styret november 2020. 

 
e) Møter siden sist 

• Møte i Styrets underutvalg Spekter Helse 12. oktober 2020 
• Kontaktmøte mellom statsråden, styreledere og adm. Direktører i RHF-ene 

13. oktober 2020 
• Dialogmøte med Helsedirektoratet ad. pilotprosjekt blodberedskap 14. 

oktober 2020 
• Dialogmøte med Universitetet i Tromsø, UNN og Finnmarkssykehuset 19. 

oktober 2020 
• Møte med Legeforeningens regionsutvalg Nord og Helse Nord RHF 22. 

oktober 2020 
• Statsrådens dialogmøte med KTV/KVO i RHF-ene 26. oktober 2020 

3. Helgelandssykehuset – eksterne henvendelser 
4. Besvart spørsmål i Stortinget 
 
Styrets vedtak:  
 
Framlagte saker tas til orientering.  
 
 

  



 

148-2020  Referatsaker 
 

Det ble referert fra følgende saker: 
1. Revisjonsutvalgsmøte i Helse Nord RHF 23. september 2020 – referat 
2. Protokoll fra møte i Regionalt brukerutvalg 21. oktober 2020 
3. Uttalelse av 6. oktober 2020 fra Troms og Finnmark fylkesting ad. Fylkestinget krevet 

Covid 19-helikopter i nord. 
4. Brev av 6. oktober 2020 fra Rana kommune ad. Nye Helgelandssykehuset – 

bekymringsmelding fra Rana kommune 
5. E-post av 14. oktober 2020 fra Helse og omsorgssjef i Rødøy kommune ad. 

Helsefellesskap og foretakstilknytning – Rødøy kommune 
6. Kopi av brev til Rana kommune av 16. oktober 2020 fra Bent Høie ad. Nye 

Helgelandssykehuset – bekymringsmelding fra Rana kommune 
7. Drøftingsprotokoll fra drøfting mellom KTV/KVO og RHF-ledelsen 27. oktober 2020 ad. 

Budsjett 2021 foretaksgruppen, rammer og føringer 
8. Drøftingsprotokoll fra drøfting mellom KTV/KVO og RHF-ledelsen 27. oktober 2020 ad. 

Interregional utredning om organisering av pasientreiseområdet 
 

Styrets vedtak:  
 
Framlagte saker tas til orientering. 
 
 

Styresak 149-2019  Eventuelt 
 
A. Åpning av samisk helseteam på Røros – 21. oktober 2020 
Styremedlem Beate Rahka-Knutsen deltok på åpning av samisk helseteam på Røros, 
21. oktober 2020, og orienterte om arrangementet. 
 
Styrets vedtak: 
 
Styret i Helse Nord RHF tar informasjonen fra styremedlem Beate Rahka-Knutsen til 
orientering. 
 
 
 
Tromsø, den 29. oktober 2020 
 
godkjent elektronisk av  
Renate Larsen, i etterkant av  
styremøtet, den 29OKT2020 - kl. 12.04 
____________________  
Renate Larsen 
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Vår ref.: 
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Saksbehandler/dir.tlf.:  
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Møtetype: Foretaksmøte 
Møtedato: 16. oktober 2020 – kl. 13.15 
Møtested: Videomøte - Teams 

 
 

Tilstede – fra Helse Nord RHF: 
 

Navn:  
Renate Larsen styreleder 
Sissel Alterskjær styremedlem 
Knut Hartviksen observatør 
Cecilie Daae adm. direktør 
Geir Tollåli fagdirektør 
Tina Eitran fung. stabsdirektør 

 
 

Tilstede – fra Nordlandssykehuset HF: 
 

Navn:  
Odd Roger Enoksen styreleder 
Trine Karlsen styrets nestleder 
Siw Moxness styremedlem 
Johnny Jensen styremedlem 
Børge Selstad styremedlem 
Paul Martin Strand adm. direktør 

 
 

Riksrevisjonen var varslet i samsvar med lov om Riksrevisjonen § 13, men deltok ikke. 
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Sak 31-2020  Godkjenning av innkalling 
 
Styreleder i Helse Nord RHF, Renate Larsen, med fullmakt til å utøve eiermyndighet 
på vegne av Helse Nord RHF ønsket velkommen og spurte om det var merknader til 
innkallingen. Det var ingen merknader til innkallingen. 
 
I tråd med etablert praksis ledes foretaksmøter av eiers styreleder. Foretaksmøtet ble 
ledet av styreleder Renate Larsen. 
 
Foretaksmøtet fattet følgende vedtak: 
 
Innkallingen godkjennes. Foretaksmøtet er lovlig satt. 
 
 
Sak 32-2020  Godkjenning av saksliste 
 
Møtelederen spurte om noen hadde merknader til den utsendte sakslisten. Det var 
ingen merknader til sakslisten. 
 
Foretaksmøtet fattet følgende vedtak: 
 
Sakslisten godkjennes. 
 
 
Sak 33-2020 Valg av representant til å underskrive protokollen sammen 

med møteleder  
 
Styreleder Odd Roger Enoksen ble foreslått til å underskrive protokollen sammen 
med møteleder. 
 
Foretaksmøtet fattet følgende vedtak: 
 
Styreleder Odd Roger Enoksen ble valgt til å underskrive protokollen sammen med 
møteleder. 
 
 
Sak 34-2020 Midlertidige behov for ordninger på 

tarmkreftkirurgiområdet – Nordlandssykehuset HF 
 
Mandag 12. oktober 2020 offentliggjorde administrerende direktør i 
Helgelandssykehuset HF beslutning om midlertidig å flytte alle planlagte 
tarmkreftoperasjoner i Helgelandssykehuset HF Sandnessjøen til 
Helgelandssykehuset HF Mo i Rana.    
 
Det synes foreløpig som om det vil ta tid å sikre et velfungerende samarbeid mellom 
de to aktuelle enhetene med overordnet mål om å ha et godt kvalitativt tilbud på to 
lokalisasjoner. 
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Samlet sett er Helse Nord RHF ikke trygg på at løsningen som nå er besluttet av 
ledelsen i Helgelandssykehuset HF i tilstrekkelig grad ivaretar Helse Nord RHFs 
«sørge for»-ansvar. Det viktigste i dette ansvaret er å oppfylle pasientenes rett til 
øyeblikkelig og nødvendig helsehjelp. Dette omfatter å sørge for et trygt og 
forutsigbart tilbud for pasienter og pårørende. 
 
Ansvaret for å fremme beslutning om fag- og funksjonsdeling regionalt ligger hos det 
regionale helseforetaket. Det er viktig å ivareta et forutsigbart tarmkreftkirurgitilbud 
for pasientene som sokner til Helgelandssykehuset HF. Helse Nord RHF ønsker derfor 
at det inntil videre inngås et samarbeid med Nordlandssykehuset HF for disse 
pasientene slik at: 
 
• All planlagt tarmkreftkirurgi utføres ved Nordlandssykehuset HF med virkning fra 

og med 19. oktober 2020. 
• All øyeblikkelig hjelp knyttet til mistanke om tarmkreft som må opereres i 

Helgelandssykehuset skal skje etter forutgående konsultasjon med 
Nordlandssykehuset HF og/eller Universitetssykehuset Nord-Norge HF. 

• Universitetssykehuset Nord-Norge HF og Nordlandssykehuset HF bes legge til 
rette for hospitering for aktuelt fagmiljø fra Helgelandssykehuset HF i perioden de 
elektive tarmkreftoperasjonene er overført til Nordlandssykehuset HF. 

 
Foretaksmøtet fattet følgende vedtak: 
 
1. Helse Nord RHF ber Nordlandssykehuset HF inntil videre operere planlagte 

tarmkreftoperasjoner fra nedslagsfeltet til Helgelandssykehuset HF fra og med 19. 
oktober 2020. 
 

2. Helse Nord RHF ber Nordlandssykehuset HF om å være tilgjengelig for 
konsultasjon ved behov for øyeblikkelig hjelp operasjoner for tarmkreft som må 
utføres ved Helgelandssykehuset HF. 
 

3. Helse Nord RHF ber Nordlandssykehuset HF legge til rette for hospitering for 
aktuelt fagmiljø fra Helgelandssykehuset HF i perioden de elektive 
tarmkreftoperasjonene er overført til Nordlandssykehuset HF. 
 

 
Møtet ble hevet – kl. 13.28 
 
 
Bodø, den 16. oktober 2020 
 
godkjent elektronisk    godkjent elektronisk 
jf. e-post 16OKT2020    jf. e-post 19OKT2020     
……………………………………..   …………………………………….. 
Renate Larsen, styreleder   Odd Roger Enoksen, styreleder   
Helse Nord RHF    Nordlandssykehuset HF  
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PROTOKOLL 
 

fra drøftingsmøte i henhold til Hovedavtalens § 30 og 31 

 mellom Nordlandssykehuset HF og foretakstillitsvalgte 
 

 

28. Oktober 2020 

Kl.08.15 – 10.30 

Møterom: Skype 
 

Fra arbeidsgiver:      Fra fagforeningene:  

Navn Navn Tilstede Forfall 

    

Liss Eberg, HR-sjef Johnny R. Jensen (NSF) X  

Per-Ingve Norheim, Seniorrådgiver HR-avd Heidi Fløtten (NETF) X  

Gunn-Hege Valøy, Ass.klinikksjef kirurgisk 

klinikk 

Siv Anita Ovesen (NFF) X  

Torunn Nestvold, Avd.overlege kirurgisk klinikk Britt-Tove Bakken (Utdanningsf)    

Harald Stordahl, Klinikksjef Preh Louise Kjelstrup (Forskerne)   

Frode Hansen, Ass.klinikksjef Preh Ingeborg Overvoll 

(Presteforeningen) 

  

Hanne Marit Brenden, Avd leder Pre Svein Klingen (Akademiker forb.)   

Beate Sørslett, Medisinsk direktør Mads Isaksen (Maskinistforb.)   

Marit Barosen, Økonomisjef Liv Berit Moe (Radiografforb)   

Gro Ankill, Administrasjonssjef Karina Hjerde (Fagforbundet) X  

Tonje Elisabeth Hansen, Fagsjef Anne Pedersen (FO)  X  

Kari Råstad, Ass.HR-sjef Roar Skogøy (El og It forbundet)   

Irene Flatvoll-Pedersen, Seksjonsleder HR-

Bemanningssenter 

Merete Danielsen (Delta) X  

Iselin Hansen, Rådgiver HR-avd Beate Søvik Hansen (Parat) X  

Lise Johansen, Jurist HR-avd Hild Mæland (DNJ)   

Øystein Reksen Johansen, leder stab, beredskap Skjalg Andersen (NITO)   

Paul Martin Strand, Direktør Frida Andræ (DNLF) X  

Lillian Søttar, Rådgiver, HR-avd Ingrid Adriansen (DNLF)   

 Erling Kvig (NPF)   

 Eirik Pettersen (Econa) X 

 

 

 Anne Landsem (Tekna) X  

 Stian Molvik (Samfunnsviterne) X  

 

 

* tilstede deler av møtet 
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AMU sak 49/2020 Etablering av ass. avdelingsoverlege for bløtdelskirurgi i avdeling 

        leger, Kirurgisk klinikk  

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 

 

 

AMU sak 54/2020 Ny organisering i avdeling AMK/Akuttmottak/Obeservasjonspost 

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Styresak xx/2020 Virksomhetsrapport september 2020 

 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 
 
 
 
Styresak xx/2020 Status for arbeidet med Nordlandssykehusets strategiske 

       utviklingsplan 

 

Den muntlige orienteringen tas til orientering. 

 
 
 
Styresak xx/2020 Covid-beredskap 2021 
 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Styresak xx/2020 Planlagt vikarinnleie fra firma i 2021 

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 
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AMU sak 50/2020 Inkluderingsdugnad i Nordlandssykehuset HF 

 

Partene har drøftet saken og slutter seg til saken. 

 

 

 

AMU sak 52/2020 Orienteringssak: Utvikling i heltidskultur i Nordlandssykehuset 

 
Partene har drøftet saken og slutter seg til saken. 
 
 
 
 
AMU sak 53/2020 Orienteringssak – Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i 

        Nordlandssykehuset; Utvikling, status og veien videre 

 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 
 
 
 
AMU sak 51/2020 Orientering om gjennomføring av ForBedring 2020 i  

        Nordlandssykehuset 
 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 
 
 
 
 

Regional veileder for bierverv og ansatte i Helse Nord 

 

Partene hardrøftet saken med følgende protokolltilførsel fra NSF: 

 

NSF har full forståelse for at en slik veileder opprettes, spesielt med tanke på flere hendelser 

som har satt og fortsatt setter Helse Nord i ett meget dårlig lys når det gjelder habilitet. Men 

når dette lenkes til lovverk og knyttes til sitatet fra veilederen. 
 

«Også arbeid eller verv som ikke godgjøres i noen form kan være omfattet av begrepet, alt 

etter biervervets art eller omfang. Eksempelvis lag, klubber, forening, borettslag etc. Det 

enkelte tilfelle må vurderes konkret, etter prinsippene og vurderingstemaene skissert i kap. 

2.»   

 

Samtidig legges det opp til at dette skal være tema i medarbeidersamtaler, og innhold i 

arbeidsavtaler der en tydeligvis vil ha kontroll over ansattes fritid. At den enkelte leder skal 

vurdere om det f.eks. kan være årsak til fravær er en inngripen i den enkelt ansattes fritid og 

integritet som er helt uhørt. En slik fortolkning med en så bred tilnærming mener NSF 

uholdbar. Om en skal unngå konflikter av dette må veilederen redigeres og tydeliggjøres. 

Lojalitet til arbeidsgiver kommer tydelig fram i flere sammenhenger nå i disse Covid 19 tider, 
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men det er en grense for hvor mye en arbeidsgiver skal kunne forlange av lojalitet. Det vil 

ikke bidra til lojalitet med mere kontroll på bekostning av mindre tillit og frivillighet. 
 

Så vil NSF presisere, formålet med veilederen er god. Bierverv som reelt kan true habilitet  

eller økonomisk gevinst eller andre interesse konflikter skal oppgis og vurderes. Samt  

størrelsen på lønnet bierverv som i dag er regulert til 20%. Men at det skal innvirke på forhold  

ansatte bedriver med på fritiden uten det truer noe av det som er nevnt ovenfor hører ikke 

 hjemme i en slik veileder. At det på enhetsledernivå skal diskuteres hva den enkelte mener er  

best for seg selv på fritiden er en skremmende tanke. Veilederen må konkretisere de forhold  

den en ment veilede på. 

 

DNLF, NFF, NETF, Fagforbundet, Delta, Econa, Samfunnsviterne, Tekna, FO, Parat og  

HVO støtter protokolltilførselen til NSF. 

 

 

 

 

AMU sak 48/2020 Møteplan for AMU 2021 

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering. 
 

 

 

 

Forslag til spørreundersøkelse om Covid-19 ved NLSH 

 
Partene har drøftet saken som tas til orientering. 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokoll 28. Oktober 2020 

5 av 5 

_______________________________________ 

Nordlandssykehuset HF 

 

 

                     

Johnny R. Jensen      Liv Berit Moe 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Siv Anita Ovesen      Britt-Tove Bakken 

 

 

__________________________________________  _________________________________________ 

Hild Mæland      Anne Pedersen 

      

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Svein Klingen      Mads Isaksen 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Karina Hjerde      Roar Skogøy 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Merete Danielsen     Beate Søvik Hansen 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Skjalg Andersen         Stian Molvik 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Anne Landsem      Erling Kvig 

 

 

 

_________________________________________  _________________________________________ 

Frida Andræ       Eirik Andreas Pettersen 

 

 

 

__________________________________________  _________________________________________ 

Ingeborg Overvoll     Heidi Fløtten    
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PROTOKOLL 
 

fra drøftingsmøte i henhold til Arbeidsmiljøloven 

 mellom Nordlandssykehuset HF og hovedverneombud 
 

28. Oktober 2020 

Kl. 08.15 – 10.30 

Møterom: Skype 
 

 

Fra arbeidsgiver:      Hovedverneombud:  

Navn Navn Tilstede Forfall 

    

Liss Eberg, HR-sjef Jeanette Mikalsen X  

Per-Ingve Norheim, Seniorrådgiver HR-avd Silje Kristensen X  

Gunn-Hege Valøy, Ass.klinikksjef kirurgisk 

klinikk 

   

Torunn Nestvold, Avd.overlege, Preh    

Hanne Marit Brenden, Avd.leder Preh    

Harald Stordahl, Klinikksjef Preh    

Frode Hansen, Ass.klinikksjef Preh    

Beate Sørslett, Medisinsk direktør    

Marit Barosen, Økonomisjef    

Gro Ankill, Administrasjonssjef    

Tonje Elisabeth Hansen, Fagsjef    

Kari Råstad, Ass.HR-sjef    

Irene Flatvoll-Pedersen, Seksjonsleder HR-

Bemanningssenter 

   

Iselin Hansen, Rådgiver HR-avd    

Lise Johansen, Jurist HR-avd    

Øystein Reksen Johansen, leder stab, beredskap    

Paul Martin Strand, Direktør    

Lillian Søttar, rådgiver HR-avd    

* tilstede deler av møtet 
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AMU sak 49/2020 Etablering av ass. avdelingsoverlege for bløtdelskirurgi i avdeling 

        leger, Kirurgisk klinikk  

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering. 

 

 

 

AMU sak 54/2020 Ny organisering i avdeling AMK/Akuttmottak/Obeservasjonspost 

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 

 

 

 

Styresak xx/2020 Virksomhetsrapport september 2020 

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 
 
 
 
Styresak xx/2020 Status for arbeidet med Nordlandssykehusets strategiske 

       utviklingsplan 

 

Den muntlige orienteringen tas til orientering. 

 
 
 
Styresak xx/2020 Covid-beredskap 2021 
 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 

 

 

Styresak xx/2020 Planlagt vikarinnleie fra firma i 2021 

 

Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 
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AMU sak 50/2020 Inkluderingsdugnad i Nordlandssykehuset HF 

 

 

Partene har drøftet saken og slutter seg til saken. 

 

 

 

AMU sak 52/2020 Orienteringssak: Utvikling i heltidskultur i Nordlandssykehuset 

 
Partene har drøftet saken og slutter seg til saken. 
 
 
 
 
AMU sak 53/2020 Orienteringssak – Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i 

        Nordlandssykehuset; Utvikling, status og veien videre 

 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 
 
 
 
AMU sak 51/2020 Orientering om gjennomføring av ForBedring 2020 i  

        Nordlandssykehuset 
 
Partene har drøftet saken som tas saken til orientering. 

 
 
 
 

Regional veileder for bierverv og ansatte i Helse Nord 

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering og HVO støtter protokolltilførsel fra NSF som  

følger: 

 
NSF har full forståelse for at en slik veileder opprettes, spesielt med tanke på flere hendelser 

som har satt og fortsatt setter Helse Nord i ett meget dårlig lys når det gjelder habilitet. Men 

når dette lenkes til lovverk og knyttes til sitatet fra veilederen. 
 

«Også arbeid eller verv som ikke godgjøres i noen form kan være omfattet av begrepet, alt 

etter biervervets art eller omfang. Eksempelvis lag, klubber, forening, borettslag etc. Det 

enkelte tilfelle må vurderes konkret, etter prinsippene og vurderingstemaene skissert i kap. 

2.»   

 

Samtidig legges det opp til at dette skal være tema i medarbeidersamtaler, og innhold i 

arbeidsavtaler der en tydeligvis vil ha kontroll over ansattes fritid. At den enkelte leder skal 

vurdere om det f.eks. kan være årsak til fravær er en inngripen i den enkelt ansattes fritid og 

integritet som er helt uhørt. En slik fortolkning med en så bred tilnærming mener NSF 

uholdbar. Om en skal unngå konflikter av dette må veilederen redigeres og tydeliggjøres. 

Lojalitet til arbeidsgiver kommer tydelig fram i flere sammenhenger nå i disse Covid 19 tider, 
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men det er en grense for hvor mye en arbeidsgiver skal kunne forlange av lojalitet. Det vil 

ikke bidra til lojalitet med mere kontroll på bekostning av mindre tillit og frivillighet. 
 

Så vil NSF presisere, formålet med veilederen er god. Bierverv som reelt kan true habilitet  

eller økonomisk gevinst eller andre interesse konflikter skal oppgis og vurderes. Samt  

størrelsen på lønnet bierverv som i dag er regulert til 20%. Men at det skal innvirke på forhold  

ansatte bedriver med på fritiden uten det truer noe av det som er nevnt ovenfor hører ikke 

 hjemme i en slik veileder. At det på enhetsledernivå skal diskuteres hva den enkelte mener er  

best for seg selv på fritiden er en skremmende tanke. Veilederen må konkretisere de forhold  

den en ment veilede på. 

 
 

 

 

AMU sak 48/2020 Møteplan for AMU 2021 

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering. 

 

 

 

 

Forslag til spørreundersøkelse om Covid-19 ved NLSH 

 
Partene har drøftet saken som tas til orientering. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

 

Nordlandssykehuset     Hovedverneombud 
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                                   BODØ   

 

   
 

 

 

  

PROTOKOLL 
 

fra drøftingsmøte i henhold til Hovedavtalens § 30 og 31 

 mellom Nordlandssykehuset HF og foretakstillitsvalgte 
 

 

03. November 2020 

Kl.12.00 – 13.00 

Møterom: Skype 
 

Fra arbeidsgiver:      Fra fagforeningene:  

Navn Navn Tilstede Forfall 

    

Liss Eberg, HR-sjef Johnny R. Jensen (NSF) X  

Per-Ingve Norheim, Seniorrådgiver HR-avd Heidi Fløtten (NETF)   

Beate Sørslett, Medisinsk direktør Siv Anita Ovesen (NFF)  X 

Paul Martin Strand, Direktør Britt-Tove Bakken (Utdanningsf)    

Tonje Elisabeth Hansen, Fagsjef Louise Kjelstrup (Forskerne)   

 Ingeborg Overvoll 

(Presteforeningen) 

  

Lillian Søttar, Rådgiver, HR-avd Svein Klingen (Akademiker forb.)   

 Mads Isaksen (Maskinistforb.)   

 Liv Berit Moe (Radiografforb) X  

 Karina Hjerde (Fagforbundet) X  

 Anne Pedersen (FO)    

 Roar Skogøy (El og It forbundet)   

 Merete Danielsen (Delta) X  

 Beate Søvik Hansen (Parat)  X 

 Hild Mæland (DNJ)   

 Skjalg Andersen (NITO) X  

 Frida Andræ (DNLF) X  

 Ingrid Adriansen (DNLF) X  

 Erling Kvig (NPF)   

 Eirik Pettersen (Econa)  

X 

 

 Anne Landsem (Tekna) X  

 Stian Molvik (Samfunnsviterne) X  

 

 

* tilstede deler av møtet 
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Styresak 68/2020 Mulighetsstudien Samhandlingshelsehus i Bodø 

 
Partene har drøftet saken som tas til orientering. 

 
 
 
 
Styresak xx/2020 Status for arbeidet med Nordlandssykehusets strategiske 

       utviklingsplan 

 

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering. 

 
 
 
 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
_______________________________________ 
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Nordlandssykehuset HF 

 

 

                     

Johnny R. Jensen      Liv Berit Moe 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Siv Anita Ovesen      Britt-Tove Bakken 

 

 

__________________________________________  _________________________________________ 

Hild Mæland      Anne Pedersen 

      

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Svein Klingen      Mads Isaksen 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Karina Hjerde      Roar Skogøy 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Merete Danielsen     Beate Søvik Hansen 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Skjalg Andersen         Stian Molvik 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

Anne Landsem      Erling Kvig 

 

 

 

_________________________________________  _________________________________________ 

Frida Andræ       Eirik Andreas Pettersen 

 

 

 

__________________________________________  _________________________________________ 

Ingeborg Overvoll     Heidi Fløtten    
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PROTOKOLL 
 

fra drøftingsmøte i henhold til Arbeidsmiljøloven 

 mellom Nordlandssykehuset HF og hovedverneombud 
 

03. November 2020 

Kl. 12.00 – 13.00 

Møterom: Skype 
 

 

Fra arbeidsgiver:      Hovedverneombud:  

Navn Navn Tilstede Forfall 

    

Liss Eberg, HR-sjef Jeanette Mikalsen X  

Per-Ingve Norheim, Seniorrådgiver HR-avd Silje Kristensen X  

Paul Martin Strand, Direktør    

Beate Sørslett, Medisinsk direktør    

Tonje Elisabeth Hansen, Fagsjef    

Lillian Søttar, Rådgiver HR-avd    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

* tilstede deler av møtet 
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Styresak 68/2020 Mulighetsstudien Samhandlingshelsehus i Bodø 

 
Partene har drøftet saken med følgende protokolltilførsel fra HVO: 

Med bakgrunn i foretakets økonomiske situasjon som vi har stått i over tid er det viktig for 

HVO å presisere at etablering av helsehus hvor Foretaket bygger og eier ikke støttes på dette 

tidspunkt.  

Dette med bakgrunn i behov for renovering og vedlikehold samt arealbehov over år som ikke 

har vært innfridd/prioritert. 

Det er derfor viktig fremover både innad i Prehospital klinikk samt Psykisk helse og rus 

klinikken å benytte midler/ressurser til å ruste opp en tjeneste/tilbud til pasienter som gir 

ansatte forsvarlige arbeidsforhold fremover! 

 
 
 
 
 
Styresak xx/2020 Status for arbeidet med Nordlandssykehusets strategiske 

       utviklingsplan 

 

 

Partene har drøftet saken som tas til orientering. 

 
 
 

 

 

. 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

________________________________________  _________________________________________ 

 

Nordlandssykehuset     Hovedverneombud 
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Protokoll fra AMU-møte 
Onsdag 4. november 2020 

kl. 09.00 – 11.00 
Skypemøte 

 

 
Øvrige til stede: 
Silje Kristensen – nytt HVO fra 15. november -20 
Tony Bakkejord – på sak 
Per-Ingve Norheim – på sak 
Kari Råstad og Irene Flatvoll-Pedersen – på sak 
Harald Stordahl – på sak 
Marit Barosen, Gro Ankill og Beate Sørslett – på sak 

 
 
 
 
 
 
 

 
Arbeidsgivers representanter: Til stede Vararepresentanter: Til stede 

Liss Eberg, HR-sjef  X   
Gro-Marith Karlsen, ass klinikksjef MED X   
Marita Steffensen, enhetsleder Kir Lofoten X   
Bjørnar Hansen, ass klinikksjef PHR-klinikken  X   
Frode Hansen, ass klinikksjef Prehospital Forfall Anita Kvarsnes X 
    
Arbeidstakers representanter:  Vararepresentanter:  
Hovedverneombud Jeanette Mikalsen X   
Johnny Jensen, NSF X   
Karina Hjerde, Fagforbundet X   
Frida Andræ, DNLF X   
Merete Danielsen, Delta X   
    
Øvrige faste medlemmer:    
Representant fra Hemis Arnfinn Gundersen X   
Representant fra HMS: Kjell Roger Storø X   
Sekretær for AMU: Anita H Olsen X   
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AMU-sak 46-2020 
Godkjenning av innkalling og saksliste 
 
Innstilling til vedtak: 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
AMU-sak 47-2020 
Godkjenning av protokoll 
 
Innstilling til vedtak: 
Protokoll fra AMU-møte 30. september 2020 godkjennes. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Protokoll fra AMU-møte 30. september 2020 godkjennes. 
 
AMU-sak 48-2020 
Møteplan for AMU 2021 
 
Innstilling til vedtak: 
Den foreslåtte møteplanen for 2021 vedtas. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Den foreslåtte møteplanen for 2021 vedtas. 
 
 
AMU-sak 49-2020 
Etablering av assisterende avdelingsoverlege for bløtdelskirurgi i avdeling leger, 
Kirurgisk klinikk 
 
Innstilling til vedtak: 
AMU anbefaler direktøren å vedta foreslåtte endringer i Kirurgisk klinikk i samsvar med 
vedlagt organisasjonsplan mvf 1 desember 2020. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
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Vedtak: 
AMU anbefaler direktøren å vedta foreslåtte endringer i Kirurgisk klinikk i samsvar med 
vedlagt organisasjonsplan mvf 1 desember 2020. 
 
AMU-sak 50-2020 
Inkluderingsdugnaden i Nordlandssykehuset HF 
 
Innstilling til vedtak: 
AMU stiller seg bak arbeidet med inkluderingsdugnaden med følgende innspill til det 
videre arbeidet; 
 
Forslag til vedtak: 
AMU stiller seg bak arbeidet med inkluderingsdugnaden som beskrevet i saken. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
AMU stiller seg bak arbeidet med inkluderingsdugnaden som beskrevet i saken. 
 
 
AMU-sak 51-2020 
Orientering om gjennomføring av ForBedring 2020 i Nordlandssykehuset 
 
Innstilling til vedtak: 

1. AMU viser til tilbakemeldingen fra arbeidet med ForBedring 2020 og tar saken til 
orientering. 

2. AMU håper det oppfølgende arbeidet har bidratt til å gjøre alle enhetene i 
Nordlandssykehuset bedre rustet til å møte ForBedring 2021. AMU forventer at 
opplegget og gjennomføringen i 2021 blir tilpasset pandemiens videre forløp og 
dens betydning for driftssituasjonen i Foretaket. 

3. AMU oppfordrer alle til å holde ut og bidra så godt en kan til å forbedre eller 
bevare arbeidsmiljø og pasientsikkerhet også under pandemiens videre forløp. 

 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. AMU viser til tilbakemeldingen fra arbeidet med ForBedring 20202 og tar saken 
til orientering. 

2. AMU håper det oppfølgende arbeidet har bidratt til å gjøre alle enhetene i 
Nordlandssykehuset bedre rustet til å møte ForBedring 2021. AMU forventer at 
opplegget og gjennomføringen i 2021 blir tilpasset pandemiens videre forløp og 
dens betydning for driftssituasjonen i Foretaket. 

3. AMU oppfordrer alle til å holde ut og bidra så godt en kan til å forbedre eller 
bevare arbeidsmiljø og pasientsikkerhet også under pandemiens videre forløp. 
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Protokolltilførsel fra HVO: 
Som HVO ytrer jeg bekymring på vegne av verneombudene i NLSH når det i 2021 skal 
gjennomføres en ny runde med ForBedring. 
Med bakgrunn i Pandemisituasjonen er det i NLSH gjennomført lokale tilpasninger i 
forhold til kartlegging, gjennomgang og tiltak i ForBedring 2020.  
Det er viktig at Foretaket fremover tilstreber seg å tilpasse «den nye arbeidshverdagen» 
slik at ForBedring 2021 kan ivareta intensjonen som kartleggingsverktøy for 
arbeidsmiljøet. 
Det er også viktig for HVO å poengtere at dette er den eneste undersøkelsen 
arbeidsgiver har, og desto viktigere er det i dagens situasjon å gjennomføre ForBedring 
2021 både hva gjelder gjennomgang og tiltak! 
 
 
AMU-sak 52-2020 
Orienteringssak; Utvikling av heltidskultur i Nordlandssykehuset 
 
Innstilling til vedtak: 
AMU tar saken til orientering og er fornøyd med at foretaket har fokus på å utvikle en 
heltidskultur i Nordlandssykehuset, og hvilke tiltak som gjennomføres for å øke 
heltidsandelen i foretaket. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
AMU tar saken til orientering og er fornøyd med at foretaket har fokus på å utvikle en 
heltidskultur i Nordlandssykehuset, og hvilke tiltak som gjennomføres for å øke 
heltidsandelen i foretaket. 
 
 
AMU-sak 53-2020 
Orienteringssak; Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i 
Nordlandssykehuset; utvikling, status og veien videre. 
 
Innstilling til vedtak: 
AMU tar saken til orientering og understreker viktigheten av å fortsette det pågående 
arbeidet med å redusere antall AML-brudd som et viktig bidrag for å sikre et forsvarlig 
arbeidsmiljø i foretaket. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
AMU tar saken til orientering og understreker viktigheten av å fortsette det pågående 
arbeidet med å redusere antall AML-brudd som et viktig bidrag for å sikre et forsvarlig 
arbeidsmiljø i foretaket. 
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AMU-sak 54-2020 
Ny organisering i avdeling AMK/Akuttmottak/Observasjonspost 
 
Innstilling til vedtak: 

1. AMU slutter seg til organisasjonsplanen slik den er skissert i saken. 
2. AMU vedtar verneområdene i henhold til organisasjonsplan. 
3. AMU anbefaler at den nye organiseringen evalueres etter ett år. 

 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. AMU slutter seg til organisasjonsplanen slik den er skissert i saken. 
2. AMU vedtar verneområdene i henhold til organisasjonsplan. 
3. AMU anbefaler at den nye organiseringen evalueres etter ett år. 

 
 
AMU-sak 55-2020 
Saker til orientering 
 
Innstilling til vedtak: 
AMU tar sakene til orientering. 
 
Avstemming: 
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
AMU tar sakene til orientering. 
 
 
Eventuelt sak meldt inn av HVO: 
Garderobeforholdene i kjeller A/B-fløy; 
 
På hvilken måte har man som arbeidsgiver håndtert risikobildet i forhold til 
smittevernperspektivet hva gjelder antall på et lite område? 
Hvordan har man tenkt at det er greit med åpen ferdsel inn i garderobeområdet fra 
andre ansatte når det eneste som skiller er flyttbare vegger? 
Hvordan har man som arbeidsgiver tenkt at ferdsel inn og ut av det smale 
garderobeområdet ivaretar verdigheten hos den enkelte ansatte i en 
avkledningssituasjon?!  
 
Jeg ønsker at arbeidsgiver skal komme tilbake med tidsplan for en slik midlertidig 
løsning! 
 
Det bes om at arbeidsgiver svarer opp i ekstraordinært AMU-møte fredag 13. november 
kl.9 
 



 

 

Ungdomsrådet 
 

 
 

Saksbehandler:  

Sissel Eidhammer 
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Referat helgesamling med Ungdomsrådet 16. til 18. oktober 2020  
Sted: Scandic Havet 

Tidspunkt: Fra fredag 16. oktober kl. 17:00 til søndag 18. oktober kl. 14:00.  

 
Deltakere: Til stede  Meldt 

forfall 

Marie Dahlskjær  Leder X  

Lars-Herman Nordland  Nestleder X  

Sofie Jonette Berg    

Viktoria Linea Høybakk   X 

Sarah Gjerstad  X  

Danielle Johanna Hansen  X  

Bendik Laumann Vedal    

Susanne Regina Inga  X  

Mathias Klæboe   X 

Trine-Lise Antonsen   X 

  X  

Fra Nordlandssykehuset:    

Sissel Eidhammer Saksbehandler/koordinator X  

Tonje Elisabeth Hansen Fagsjef Sak 52/2020   

Alexandra Silbermann Konsulent  Sak 53/2020  

Barbara Stenvall Konsulent Sak 53/2020  

Kirsti Jørgensen Kontaktperson PHR X  

Marianne Røbekk Sivertsen Kontaktperson PHR  X 

Tone Johnsen Kontaktperson HBEV X  

Monica Strand  Kontaktperson Barneklinikken  X 

    

Andre    

Kari Bøchmann Rådgiver Helse Nord Sak 51/2020  

Elisabeth Sundkvist Rådgiver Samvalgssenteret Sak 50/2020  

Saksliste 

48/2020 Godkjenning av innkalling og saksliste  

49/2020 Godkjenning av referat fra møte 2. september 2020 

50/2020 

51/2020 

52/2020 

53/2020 

54/2020 

55/2020 

56/2020 

57/2020 

58/2020 

Workshop med Samvalgssenteret 

Innspill til Oppdragsdokument 2021 

Hvordan kan Nordlandssykehuset bli ledende på brukermedvirkning?  

Prosjekt erfaringsbase 

Gruppearbeid 

Bolk med medisinsk direktør 

Oppdrag 

Videre arbeid 

Tilbakemeldinger om møtet 
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Saksnr.  Saksfremstilling 

48/2020 Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

Vedtak: 

1. Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

49/2020 Godkjenning av protokoll fra møte 2. september 

 

Vedtak:  

1. Referat fra møte 2. september godkjennes. 

 

50/2020 Presentasjon kontaktpersonene Ungdomsrådet 

 

Ungdomsrådet har fire kontaktpersoner; Kirsti Jørgensen, Marianne Røbekk Sivertsen, 

Tone Johnsen og Monica Strand. Kontaktpersonene som deltok i helgen, Kirsti Jørgensen 

og Tone Johnsen, ga en presentasjon av seg og sitt arbeidssted.    

 

Kirsti Jørgensen: Barne- ungdoms BUP 

Ca. 150 ansatte på Barne- og ungdomspsykiatrisk poliklinikk (BUP). Jobber innenfor 

psykisk helsevern for barn og unge, jobber med barn og unge. Fra 0 til 18 år, men man kan 

ta kontakt til man er 23. En del som er over 18 er hos oss, hvor vi fullfører behandlingen 

som er i gang. Sjelden helt opp til 23 år, i praksis. Henvisningen skal komme fra lege og fra 

barnevern.  

 

Spørsmål: 

Spørsmål: Er det lenge siden dere sluttet med henvisning fra helsesøster? 

Svar: Ja, dette er en stund siden. Problematisk, ofte har helsesøster veldig god kjennskap til 

ungdommen, nå er legen kontaktperson.  

 

Tone Johnsen, Medisinsk klinikk 

Jobber på medisinsk klinikk. De ulike avdelingene er: Gastro (mage og tarm), kreft, hus, 

hjerte, geriatri (eldre), lungesykdommer, blod, hormoner, sykelig overvekt, nevrologi (slag, 

MS, revmatologi, ledd), habilitering og rehabilitering (fått en skade eller er født med en 

funksjonsnedsettelse). Medvirkning på mange nivå, innhold/tilpasning på tid og 

sted/alder/forstå informasjon om din egen sykdom. Ungdomspoliklinikken på reuma: 

Ungdomsrådet har vært med å utforme. Vi har kjørt kurs om overgangen for ungdom med 

forståelsesvansker. Kjørt egne kurs om kropp, seksualitet.  

 

Vedtak: 

1. Ungdomsrådet takker for informasjonen og ønsker å få orientering om saker som 

omhandler ungdom fra kontaktpersonene ved flere anledninger.  

2. Ungdomsrådet ønsker å følge opp følgende to saker:  

• Få på plass overgangen fra barn og voksen innenfor habilitering. 

• Jobbe for at man kan få henvisning til BUP fra helsesykepleier  

 

51/2020 Workshop med Samvalgs-senteret 

 

Introduksjon om samvalg ved Elisabeth Sundquist, rådgiver Samvalgssenteret på UNN. 
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Du har rett til å ta del i valg om egen behandling. Dette kalles samvalg, og gjøres sammen 

med helsepersonell. Samvalg handler om å: 

1) få vite hvilke alternative undersøkelser og behandlinger som er aktuelle for meg  

2) få vite mulige fordeler og ulemper ved disse alternativene  

3) fortelle hva som er viktig for meg 

 

Spørsmål til Ungdomsrådet: Har dere gode ideer og forslag til konkrete tiltak som 

kan styrke samvalg? 

 

• Dette er veldig positivt, dere er på mange plattformer.  

• Være der ungdom er: Sosiale medier: Facebook er «ut». Ungdom er på 

Instagram/Snapchat.  

• På Instagram trenger man å poste jevnlig, man kan f. eks dele innlegget i flere 

poster. Bruk den teksten og de tingene dere allerede har, f. eks «Hva er samvalg». 

Trenger ikke å være veldig «proft». F. eks de tre spørsmålene er veldig gode, de kan 

deles.   

• Få inn flere diagnoser på siden om samvalgs-verktøy.  

• Mer bruk av video generelt. 

• Når man ikke vet at det finnes, søker man ikke opp. Det er legen som må informere, 

eller at det ligger på venterommet, f. eks en plakat eller film.   

• Video fin som reklame på Facebook, forkortet versjon av den som ble vist, f.eks. 

«Vet du hva samvalg er?», noe som gjør at man skjønner at det er aktuelt.  

• Bør være informasjon om Samvalg ved innkalling.  

 

Hva kan Ungdomsrådet gjøre for å gjøre samvalg kjent? 

• Hvis dere har gode poster på sosiale medier er det lettere å dele videre.  

• Vi kan bruke ordet samvalg når vi holder innlegg/foredrag. 

• Informere om at man har rett til å bli hørt.  

• For yngre personer, ungdommer og barn – en barriere kan være at man er 

usikker på om man er ekspert på eget liv.  

• Kontakt med ungdomsorganisasjonene: Kan være lettere å ta kontakt med 

nasjonale ledd i organisasjonen, eks Mental Helse Ungdom. 

• Ta opp samvalg når vi har en artikkel om Ungdomsrådets arbeid. 

 

Annet?  

o Vi snakker mye om de samme tingene, men kanskje med et litt forskjellig språk  

o Vi liker ordet samvalg – viser til at man tar valg sammen.  

 

Vedtak: 

1. Ungdomsrådet takker for informasjonen.  

2. Elisabeth Sundquist tar med seg innspillene fra Ungdomsrådet i det videre arbeidet 

med Samvalg. 

3. Samvalg blir ett av teamene på samling med Regionalt Brukerutvalg i november, 

der alle Ungdomsrådets medlemmer er invitert til å delta.  

4. Ungdomsrådet vil fremme samvalg der det er naturlig i sitt videre arbeid.  
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52/2020 Innspill til Oppdragsdokument 2021  

Oppdragsdokumentene inneholder krav fra Helse- og omsorgsdepartementet om hvilke 

oppgaver som skal utføres i året som kommer, og hvilke krav som settes til de regionale 

helseforetakene. Regionalt Brukerutvalg (RBU) ønsker 3 innspill til fra alle Brukerutvalg 

og Ungdomsråd i Helse Nord. 

 

Etter diskusjon kom Ungdomsrådet frem til følgende tre punkter: 

1. Gjennomgå erfaringene med Erfaringskonsulenter på sykehuset og vurder om det er 

mulig å gjennomføre innenfor somatiske tjenester. 

2. Legge til rette for ettermiddagspoliklinikk en ettermiddag i uken, innenfor tre 

området: fysikalsk medisin, psykisk helse og rus og revmatologi.   

3. Utvikle diagnoseuavhengig kurs tilpasset ungdom som lever med varige og 

sammensatte helseproblemer hos Lærings- og mestringssenteret. Ungdomsrådene 

skal involveres i utformingen av kursene.  

 

Vedtak: 

1. Ungdomsrådet spiller inn tre følgende forslag til Regionalt Brukerutvalg: 

1. Gjennomgå erfaringene med Erfaringskonsulenter på sykehuset og vurder om 

det er mulig å gjennomføre innenfor somatiske tjenester. 

2. Legge til rette for ettermiddagspoliklinikk en ettermiddag i uken, innenfor tre 

området: fysikalsk medisin, psykisk helse og rus og revmatologi.   

3. Utvikle diagnoseuavhengig kurs tilpasset ungdom som lever med varige og 

sammensatte helseproblemer hos Lærings- og mestringssenteret. 

Ungdomsrådene skal involveres i utformingen av kursene.  

 

53/2020 Hvordan kan Nordlandssykehuset bli ledende på brukermedvirkning?  

 

Tonje Elisabeth Hansen, Fagsjef, gjennomførte workshop hvor hun ønsket Ungdomsrådets 

innspill til hvordan Nordlandssykehuset kan bli ledende på brukermedvirkning 2035.  

 

Oppgave 1: Hva er helt nødvendig at er på plass for å få til at Nordlandssykehuset blir 

ledende på Brukermedvirkning innen 2035? 

 

o Bedre samhandling mellom kommunen/primærhelsetjenesten og 

spesialisthelsetjenesten 

o Erfaringskonsulenter og brukermedvirkere i alle ledd, og involvert i alle avgjørelser 

o God opplæring og informasjon til pasientene for å ta gode samvalg 

o Et gjennomsyrende fokus på brukermedvirkning blant ansatte og administrasjon 

o At det prioriteres 

o Faste rutiner på hvordan man inkluderer pasienter og pårørende 

o Opplysning: Hva er brukermedvirkning/informasjon 

o Være oppdatert på dagens trend/hvor møter man ungdom/sosiale medier 

o Oppfordre til engasjement hos brukermedvirkere 

o Mer oppmerksomhet rundt brukermedvirkning 

o Ansette erfaringskonsulenter i somatikken, ikke bare veldig voksne.  

o Alltid involver og ha med rette brukermedvirker i prosjekter/gode rutiner for 

involvering av brukerrepresentant 

o Mangfold innen brukerråd 

o Involvere flere enn bare Ungdomsrådet til å være gode brukermedvirkere.  

o Fast ansatt med brukerutvalg som er bindeledd, representert i leders stad  
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o Starte med innkalling: Tydelig og god informasjon  

o Alle klinikkledergruppene har møte med pasient-representanter/brukerutvalg en 

gang i året/en gang i måneden/at det er en fast rutine 

o Alle nyetableringer/tjenester skal ha innspill fra pasienter på en eller annen måte.   

o Etablere brukerutvalg/brukerråd innad i enheter.  

o Gode rutiner/metoder å innhente innspill fra hver enkelt pasient for å kunne måle 

om man blir bedre. 

o Å komme tidlig inn som brukerrepresentant i ting. Må prioriteres å komme inn 

tidlig.  

o Bedre overgang mellom barnehabilitering og voksenhabiliteringen 

 

Oppsummert 

1. Prioritering 

2. Samhandling 

3. Opplæring/kunnskap/informasjon  

4. Oppmerksomhet/media  

5. Fast ansatt/erfaringskonsulenter: som har dette som jobb 

6. Dagens trend – ikke gjøre ting slik vi alltid har gjort det – henge med på dagens 

utvikling 

7. Brukermedvirkning i alle ledd 

8. Mangfold 

 

Hva er de aller viktigste punktene? 

1. Få til brukermedvirkning i alle ledd/rutiner 

2. Oppmerksomhet om saken – generelt 

3. Opplæring/kunnskap og informasjon 

 

Oppgave 2: Hva er hindringene vi opplever på veien? Hva vanskeliggjør at vi får til 

brukermedvirkning? 

o Feilvalg  

o Overser 

o Prioriteringer  

o Mangel på kunnskap  

o Å ha folk til å gi opplæring og gi ut informasjon 

o Menneskelige ressurser 

o Tid 

o Tillit til at man blir lyttet til 

o Makt  

o Mestring/Overskudd 

o Psykisk helse til å stå i å være brukermedvirker 

o Ikke tar hensyn til at brukermedvirkere også kan slite med helse 

o At det ikke blir prioritert 

o Ressurser/økonomi  

o Ikke godt nok samarbeid på mange ulike nivå: Helsepersonell og pasienter, 

sykehus og kommune 

o For lite info for aktuelle brukermedvirkere 

o Prioritering i daglig drift i kliniske enheter 

o Klare forventninger og styringssignaler fra ovenfor 

o Brukermedvirkning som fullt begrep i alle ledd  

o Totalt avskaffe brukermedvirkning som alibi 
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o Rammeverket må være der for at brukermedvirkere kan gjøre en god jobb 

 

Oppsummert hvilke utfordringer har vi? 

1. Prioritering 

2. Økonomi/ressurser 

3. Tillit og makt til å påvirke  

4. Noen må ha kunnskap for å kunne gi opplæring 

5. Sette det på agendaen/dagsorden 

6. Brukermedvirkeren: Hensyn til: ha tid/engasjement/energi til å kunne bidra 

7. Samarbeid på alle nivå.  

8. Brukermedvirkning som tema: retning.  

 

Det aller viktigste:  

Prioritering 

 

Oppgave 3: Har dere nok opplæring/informasjon til å være gode brukermedvirkere? 

• Ikke nok opplæring: Skjønte ikke halvparten av sakene før etter ett og et halvt år.  

• Mange av temaene er veldig langt unna/veldig mye faglig/mye vi ikke har oversikt 

over/hadde hatt mye mer tid til å lese meg opp 

• Burde ha vært brukermedvirker-kurs – det har vi i flere ulike organisasjoner  

• Mangfold: Veldig mange problemstillinger vi som en homogen gruppe, hva er 

problemstillingene minoriteter står ovenfor?  

 

Vedtak: 

1. Arbeidsutvalget går gjennom innspill og prioriterer hva som skal jobbes videre med, 

sammen med administrasjonen.  

 

54/2020 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gruppearbeid 

 

Ti råd til brukermedvirkning i prosjekter, innledning av gruppearbeid ved Danielle 

Johanna Hansen 

 

Hva er målet ditt for det som skal komme ut av dette? 

o Målet er at vi som brukerrepresentanter kan bruke vårt fulle potensiale  

o Skape en forbedring/at det faktisk fører til endring 

o Sikre god brukermedvirkning 

o De som tar kontakt med oss skal allerede vite om oss og hva vi gjør 

o 10 råd: Veldig godt, selvforklarende/godt språk 

o Svare på spørsmålet: Hvordan bruke oss? 

 

Punkter som kom frem i diskusjonen:  

• Viktig å bli tatt seriøst 

• Å bli hørt/få frem sine meninger/tatt seriøst 

• Hva er det vi skal hjelpe dere med? 

• Å bli brukt for det vi er verdt, anerkjenne verdien vi har som brukerrepresentant 

• Bruke et forståelig språk 

• Bli involvert fra starten av, sånn at vi vet hva vår rolle er i prosjektet 

• Tydelig mandat 

• Være flere sammen – fast prinsipp at man er to. Alle kjenner hverandre.  
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• Å få tilstrekkelig med informasjon: Hva trenger de fra meg? Tydelig rolle.  

• Nok informasjon/forståelig språk/kunne forstå hva vi skal diskutere/hva vi snakker 

om.  

• Informasjon om hvor langt man har kommet.  

• Verdien brukerrepresentanten har/ikke alltid like enkelt å dele erfaringer.  

• Tilpasninger til hver enkelt bruker med f. eks pauser 

• Gi oss reell innflytelse/reell makt 

• Tiden og kompetansen min er verdifull 

• Ikke la meg sitte i et møte der jeg ikke er involvert.  

• Ansvaret ligger på den som leder møtet  

• Bruk oss riktig – respekter tiden vår  

• Ha et tydelig mandat – får beskjed på forhånd 

• Inviteres inn i starten  

• Rolleavklaring – finne brukerrepresentant som er inne i rådet, og helst mer enn en 

• Kursing innenfor brukermedvirkning.  

• Prinsipp og konkret hva gjør vi? 

• Agenda for møtet  

 

Prinsipper for reell brukermedvirkning på systemnivå 

1. Kompetansen og tiden til brukeren har enorm verdi 

2. Brukeren skal involveres fra starten av prosjektet (fra planleggingen) 

3. Rollen til brukeren skal være tydelig definert 

4. Brukeren skal være godt involvert (kontaktperson) 

5. Brukeren skal bli tatt alvorlig, og ha innflytelse 

6. Behovene til brukeren skal bli tatt hensyn til 

7. Det skal alltid være minst to brukere representert 

8. Brukeren skal bli gitt nødvendig informasjon og opplæring 

9. Språket som brukes i møtene og prosessen skal være forståelig 

10. Brukeren skal bli regelmessig oppdatert om prosjektet, også etter det fullføres 

 

Gruppeoppgave to: Utvikle sjekkliste for gode overganger, ved Marie Dahlskjær 

Utgangspunkt i sjekklister på A-hus, følgende kom frem i diskusjonen:  

 

o Sjekkliste: Veldig grundig, nøytralt/veldig mye/ i hvor stor grad er det 

nødvendig?  

o Ville blitt frika ut hvis jeg hadde sett alt dette 

o Sjekkliste med maks ti spørsmål 

 

Vedtak: 

1. Det arbeides videre med 10 råd for god brukermedvirkning, ved Danielle og Marie.  

2. Det arbeides videre med sjekkliste for gode overganger.  

 

55/2020 Bolk med medisinsk direktør 

 

Ungdomsrådet hadde en bolk med medisinsk direktør, Beate Sørslett, der de presenterte de 

ulike sakene de jobber med, som er: 

 

1. Overgangen fra barne- orienterte til voksenorienterte tjenester. Fra før av er det på 

plass en god overgang innenfor revmatologi og det jobbes med en overgangsrutine 
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på psykisk helse og rusklinikken. Ungdomsrådet mener at det oppdragsdokumentet 

må oppfylles, og det må utvikles rutiner på tre områder. Her er Ungdomsrådets 

innspill barnehabilitering blir neste område som jobbes med.   

2. HIPPO - prosjektet – Planlegges oppstart, har blitt satt på vent etter Corona.  

3. Barne- og ungdomsklinikk, Ungdomsrådet ønsker fortsatt at dette skal opprettes.  

4. Ungdomsrom – Ungdomsrådet ønsker at det opprettes et ungdomsrom på 

Nordlandssykehuset 

5. Nettside rettet mot ungdom – Pågående samarbeid mellom Ungdomsrådet og 

kommunikasjonsavdelingen.  

6. Gjennomgå erfaringene med Erfaringskonsulenter på sykehuset og vurdere om det 

er mulig å få på plass erfaringskonsulenter innenfor somatiske tjenester 

7. Legge til rette for ettermiddagspoliklinikk en ettermiddag i uken, innenfor tre 

området: fysikalsk medisin, psykisk helse og rus og revma.   

8. Utvikle diagnoseuavhengig kurs tilpasset ungdom som lever med varige og 

sammensatte helseproblemer hos Lærings- og mestringssenteret. Ungdomsrådene 

skal involveres i utformingen av kursene. 

9. Henvisning psykolog helsesykepleier 

10. Tilbudet for samisk ungdom: Hva er status på sykehuset? 

11. Videokonsultasjoner: Viktig at det nå er på plass, men det kan ikke være 

økonomiske hensyn som avgjør.  

 

Vedtak: 

1. Ungdomsrom: Ledelsen er positiv til ungdomsrom, men ser ikke at det vil kunne la 

seg gjøre for øyeblikket, på grunn av pandemien. Medisinsk direktør henter ut tall 

på hvem som er innlagt og henter ut tall på hvor mange ungdommer som har 

polikliniske timer, og hvor mange som har ventetid mellom timene. Saken tas opp 

igjen.  

2. Henvisning fra BUP/helsestasjon: Beate deltar på et møte med Ungdomsrådet, med 

representant fra BUP.  

3. Angående barne- og ungdomsklinikk er arbeidet satt på vent på grunn av Covid, 

Ungdomsrådet får beskjed når arbeidet skal gjenopptas.  

4. Ungdomsrådet skriver en henvendelse til ledelsen angående behovet for 

ettermiddagspoliklinikk for ungdom.  

5. Ungdomsrådet får en skriftlig tilbakemelding om Nordlandssykehusets arbeid med 

transpersoner.  

6. Arbeidsutvalget diskuterer med samisk representant i Ungdomsrådet, Susanne 

Regina Inga, hvordan arbeide med tilbudet til samisk ungdom.  

7. Ungdomsrådet følger utviklingen av bruk av video-konsultasjoner.  

 

56/2020 Prosjekt Erfaringsbase 
 

Ved Regional Kompetansetjeneste for Arbeid og Psykisk helse er det nå etablert en 

Erfaringsbase. Erfaringsbasen skal være en ressurs for jobbspesialister, jobbsøkere og 

andre erfaringskonsulenter. Brukermedvirkning står helt sentralt. En erfaringskonsulent er 

en person som arbeider i tjenestene på bakgrunn av at hun eller han har egenerfaring.  

 

Alexandra Silbermann (Konsulent) og Barbara Stenvall (Konsulent) ga en presentasjon av 

sitt arbeid med samarbeid og diskusjon om videre samarbeid.   
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Vedtak: 

1. Ungdomsrådet takker for informasjonen.  

2. Ungdomsrådet ønsker å jobbe videre med å få på plass erfaringskonsulenter ved 

Nordlandssykehuset, og gjerne ungdoms-erfaringskonsulenter.   

3. Prosjektleder Barbara Stenvall tar kontakt med Marie Dahlskjær for å konkretisere 

samarbeidet og lager en plan for videre arbeid.   

4. Barbara får tilsendt prinsippene for god brukermedvirkning.  

 

57/2020 Videre arbeid  

1. Gjennomgang av hvordan alle liker å jobbe/ kapasitet.  

2. Gjennomgang av Ungdomsrådets mandat – noe som bør oppdateres? 

 

Vedtak: 

1. Lars-Herman legger til nye i Facebook-gruppe, denne brukes aktivt for 

kommunikasjon mellom møtene.   

2. Diskusjon om endringer i Ungdomsrådets mandat legges i første omgang til 

Facebook-gruppen, deretter tas det opp på et møte i Ungdomsrådet.  

 

58/2020 Oppdrag 

 

Oppdrag Representant ungdomsrådet 

(Gjennomført) Undervisning: Leger i 

spesialisering,  

26. august.  

 

 

Danielle Johanna Hansen 

Arbeidsgruppe: Prosjekt om sykelig overvekt hos 

barn og unge: Gjennomført et nytt møte i oktober 

 

 

Sarah Gjerstad 

 

Arbeidsgruppe: Prosjekt om overganger, psykisk- 

helse og rusklinikken 

 

Danielle Hermansen og Lars 

Herman Nordland 

Ungdommens fylkesting: Avholdes digitalt 31. 

oktober, fra kl. 12:00 til 16:00. Planen for møtet: 

Status på arbeidet de har gjort så langt og hva bør 

prioriteres videre av saker fra programmet.  

Info: Ungdommens fylkesting (UFT) består 

av ungdom i alderen 13 til 19 år fra alle kommunene 

i Nordland. Vedtar et ungdomspolitikks 

program, Ungplan. Last ned programmet her.  

 

Bendik Laumann Vedal 

Viktoria Linea Høybakk 

Innspill til høring: Bedre velferdstjenester for barn 

og unge som har behov for et sammensatt 

tjenestetilbud 

 

Arbeidsutvalget ved Marie 

Dahlskjær og Lars-Herman 

Nordland svarer på høringen.  

(Under arbeid) Arbeidsgruppe 

pasientsikkerhetskonferanse 

Skal lages to filmer + innlegg på konferansen. 

 

Marie Dahlskjær 

 

Innspill fra Ungdomsrådets 

medlemmer: 

https://www.nfk.no/politikk/medvirkningsrad-og-ombud/ungdommens-fylkesting/ungplan-2019/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-bedre-velferdstjenester-for-barn-og-unge-som-har-behov-for-sammensatte-tjenester-samarbeid-samordning-og-barnekoordinator/id2715285/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-bedre-velferdstjenester-for-barn-og-unge-som-har-behov-for-sammensatte-tjenester-samarbeid-samordning-og-barnekoordinator/id2715285/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/horing-bedre-velferdstjenester-for-barn-og-unge-som-har-behov-for-sammensatte-tjenester-samarbeid-samordning-og-barnekoordinator/id2715285/
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o Kult konsept fra du går ut 

døra hjemme.  

o Fra du mottar 

innkallingsbrevet/forstår 

man hva som står? F. eks 

K4/overveldende brev.   

o Danielle: Googler ord 

man ikke forstår 

o Hvordan type 

undersøkelse? 

Blodprøve? 

o De vanligste tingene man 

gjør på sykehus. Da kan 

de fleste relatere. F. eks 

røntgen.   

o Video: Må ikke bli for 

lang film  

o Helt konkret hva du skal 

fram til.  

o To perspektiver: To 

personer i samme 

situasjon: viser to ulike. 

o Kan bli veldig negativt 

fokus/viktig å vise 

hvordan det kan være. 

o Legen snakker til 

foreldre/i bakgrunnen 

henger plakat.  

o Gjør filmen litt artig/bruk 

litt humor, men ikke så 

mye at det blir useriøst 

o Det kan være vanskelig 

for pasienter å si i fra til 

helsepersonell, kan 

filmen vise at en pasient 

sier ifra?  

 

Bilder til forskningsrapport (gjennomført) 

 

Lars-Herman og Danielle 

Bilder til nettsiden 

 

Sofie 

 

Innlegg utvidet ledergruppemøte om gode 

overganger, 20. oktober 

Få inn krav om tre områder som skal implementere 

gode overganger.  

Lars Herman og Marie 

Arbeid med 10 råd for brukermedvirkning Danielle og Marie jobber videre 

med de ti råd  
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Vedtak:  

1. Marie spør i Facebook-gruppen om noen flere ønsker å delta på Ungdommens 

fylkesting.  

 

 Tilbakemeldinger om møtet 

 

• Veldig bra, litt mindre travelt enn vi pleier, litt mindre sliten 

• Godt med pauser 

• Mer av tiden gikk konkret til å jobbe med konkrete ting  

• Veldig fint, gleder meg til fortsettelsen 

• Innspill til videre: Kan vi ha heldagsmøter i steder for halvdagsmøter når vi 

møtes?  

• Pause etter hvert tre kvarter, viktig at vi følger oppsatt tid  

• Alt har funket greit, særlig fin bolken med Tonje og erfaringskonsulentene 

• Mer tid på ting for å jobbe med gruppearbeid for å bli ferdig med saker, ikke at 

alt blir oppfølgingssaker 

• De som holder foredrag – maks 15/20 minutter. Tonje sitt innlegg var veldig 

bra, fikk jobbe i mellomtiden/jobbe underveis. Hvorfor er dere her – få det på 

starten: Hva er det dere vil med oss – hensikten med oss fra starten av  

• Sitter igjen med masse som skal gjøres, men lite som er gjort ferdig  

• Enda mer til tid å jobbe med dokumenter/saker, få ferdig ting i løpet av helgen 

 

Vedtak: 

1. Ungdomsrådet tar tilbakemeldingene til orientering.  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Brukerutvalget  
 

 
 

Saksbehandler:  

Sissel Eidhammer 

 

Side 1 

Referat møte i Brukerutvalget 26. oktober 2020 
Sted: Skype 

Tid: 11:00 til 16:00. Formøte for Brukerutvalgets medlemmer 11:00 til 12:00.  

Deltagere:       Tilstede  Forfall 

Paul Daljord – leder  FFO  X  

Gunn Strand Hutchinson – nestleder SAFO X  

Ole Andre Korneliussen Mental Helse X  

Carl Eliassen MARBORG, vara X  

Viktor Torrisen MARBORG  X 

Ivar Martin Nordgård Kreftforeningen X  

Mai Helen Walsnes Nordland fylkes eldreråd X  

Linn Christin Sørtorp   RIO X  

Fransisca Kappfjell Herbst Samisk representant, vara X  

Ole Henrik Bjørkmo Lifjell Samisk representant  X 

Marie Dahlskjær Ungdomsrådet  X  

Fra Nordlandssykehuset:    

Paul Martin Strand Administrerende direktør    

Sissel Eidhammer  Saksbehandler/sekretær   

Beate Karlsen Seksjonsleder seksjon for pasientsikkerhet Sak 98/2020  

Berit Enoksen Rådgiver seksjon for pasientsikkerhet Sak 98/2020  

Alexandra Silbermann Konsulent Sak 99/2020  

Barbara Stenvall Konsulent Sak 99/2020  

Marit Barosen   Økonomisjef Sak 110 og 101/2020  

Kari Brumoen Råstad Assisterende HR-sjef Sak 102/2020  

Andre:    

Anne Regine Lager Rådgiver UNN Sak 97/2020  

Elisabeth Sundquist Rådgiver UNN Sak 97/2020  

Saksliste 

95/2020 

96/2020 

97/2020 

98/2020 

99/2020 

100/2020 

101/2020 

102/2020 

 

103/2020 

104/2020 

105/2020 

106/2020 

107/2020 

108/2020 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Godkjenning av referat møte 23.-24. september 2020 

Workshop med Samvalgssenteret 

Resultatet fra kartleggingen av pasientskader ved Global Trigger Tool med klinikkvise resultater 

Prosjekt Erfaringsbase 

Virksomhetsrapport september 2020 

Tertialrapport 2-2020 Nordlandssykehuset HF 

Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i Nordlandssykehuset; utvikling, status og videre 

oppfølging 

Administrerende direktør orienterer om aktuelle saker 

Brukerutvalgets medlemmer orienterer om aktuelle saker og møter 

Ungdomsrådets leder orienterer om ungdomsrådets arbeid 

Oppnevninger 

Møteplan 2021 

Referatsaker/eventuelt 
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Saksnr.  Saksfremstilling 

95/2020 Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

Vedtak: 

1. Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

96/2020 Godkjenning av referat fra møte 23-24. september 

 

Vedtak:  

1. Referat fra møte 23.-24. september 2020 godkjennes. 

97/2020 

 

 

Workshop med Samvalgssenteret 

  

Elisabeth Sundquist, Rådgiver UNN, innledet om hva samvalg er, og ønsket innspill 

fra Brukerutvalget på følgende punkter: 

 

1) Hvordan kan pasienter få kunnskap om samvalg? 

 

Innspill som kom frem i diskusjonen: 

• Man må legge til rette for personer med foreståelsesvansker. 

• Kan man på nett legge til råd om hvordan man kan tilpasse for personer med 

kognitive forståelsesvansker. 

• Samisk perspektiv: Man bør ta kontakt med Sametinget, da disse kjenner til 

og har kontaktinfo til alle lokale sameforeninger, som igjen har kontakt med 

sine medlemmer. Dere må også bruke sosiale medier, send ut informasjon 

bredt til de samiske miljøene. Lag informasjonsmateriell på alle tre samiske 

språk; lulesamisk, sørsamisk og nordsamisk. Kan lage en nyhetssak, da når 

man fram.  

• Eldrerådets representant, Mai-Helen Walsnes tar saken videre til eldrerådet og 

deler informasjonen gjennom sitt nettverk.  

• Lynkurs i Samvalg veldig bra, dette bør helsepersonell ta. Lenke her.  

• I Brukerutvalget har det blitt diskutert at vi bør styrke samarbeidet med 

pasientene/brukerorganisasjonene. Dette er en måte man kan spre samvalg på.  

• Det kunne være en ide at det står noe om samvalg i innkallings-brevet man får 

fra sykehuset.  

 

2) Hva kan du/dere bidra med for å gjøre samvalg kjent? 

• Dette kan tas opp på medlemsmøter i sine brukerorganisasjoner.  

• Lærings- og mestringssenteret er også aktuelle samarbeidsaktører.  

 

Spørsmål: Er det noen planer for at det skal bli obligatorisk opplæring, ikke bare for 

nyansatte? 

Svar: Nå piloteres det på en klinikk på UNN, å enten høre en Podcast eller ta et e-

læringskurs.  

 

Spørsmål til Paul Martin Strand: Hvordan står Nordlandssykehuset i arbeidet med 

Samvalg? 

Svar: Ikke kommet særlig langt, men grunnlaget knyttet til samvalg er godt kjent.  

 

https://rise.articulate.com/share/sBtm_r3F5kMXCl8Qazzk-vKQGQq7KBGc#/
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Vedtak: 

1. Brukerutvalget takker for god informasjon om arbeidet med samvalg og 

berømmer de verktøyene som har blitt utarbeidet.  

2. Brukerutvalget ser frem til at arbeidet med samvalg blir implementert ved 

Nordlandssykehuset.  

3. Brukerutvalget ber om at innspillene som fremkom i møtet tas med i den 

videre utviklingen av Samvalgs-senteret.  

 

98/2020 Pasientskader i Nordlandssykehuset – resultater fra Global Trigger Tool (GTT)-

analysen 2019  

 

Presentasjon fra Berit Enoksen, rådgiver seksjon for pasientsikkerhet og Beate 

Karlsen, Seksjonsleder seksjon for pasientsikkerhet av resultatene fra GTT-analysen 

2019.  

 

Spørsmål som fremkom i møtet:  

Spørsmål: Skadene av legemiddelskader, hva gjeldet det? 

Svar: De fleste skadene er reaksjonene på legemidler. Noen tilfeller med utskriving av 

feil medikament/feil dosering, men dette er fåtallet.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget takker for orienteringen og ber om at det etableres en 

systematisk gjennomgang av resultatene fra GTT-analysen i klinikkene, for 

mulige forbedringsområder. 

 

99/2020 Prosjekt Erfaringsbase 

 

Alexandra Silbermann (konsulent) og Barbara Stenvall (konsulent), Trond Esp 

(konsulent) og Stian Molvik (rådgiver) ga en orientering av nyopprettet prosjekt ved 

IPS (individuell jobbstøtte), erfaringsbase med erfaringskonsulenter.  

 

Prosjektleder orienterte om prosjektet, og ønsket innspill fra Brukerutvalget om 

følgende punkter: 

 

• Hvordan jobbe for å få dette arbeidet enda bedre kjent? 

• Samarbeid med Brukerutvalget? 

• Innspill eller forslag til prosjektet 

 

Spørsmål: Opplever dere at dere blir tatt på alvor i sakene som har med 

pasientrettede tjenester? 

Svar: Ja, opplever at vi får være med å medvirke, blir spurt om innspill, får tillitt på 

alle nivå, direkte i møte med jobbsøkere, arbeidet med materiale. 

 

Spørsmål: Har vært lite orientert om arbeidet med erfaringskonsulenter. Hvor lenge 

har dette vært i arbeid og hva er planene videre? 

Svar: Kompetansetjenesten har hele tiden hatt brukere med i jobbsøkerprosessen. Har 

utviklet seg. Det har vært erfaringskonsulenter på Nordlandssykehuset lenge, men 

ikke alltid gode erfaringer med å få innpass. Tre erfaringskonsulenter med 50 prosent 

stilling.  
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Spørsmål: Arbeidsforhold, hvor store stillinger, hvordan er dere lønnet? 

Svar: 3 erfaringskonsulenter knyttet til IPS, Alexandra Silbermann (konsulent) (50 

prosent fast) og Barbara Stenvall (konsulent), Trond Esp (konsulent) (to personer på 

50 prosent på prosjekt).   

 

Spørsmål: Hvor mange erfaringskonsulenter er det på Nordlandssykehuset 

Svar: En som har en 20 prosent stilling som jobber opp mot barn som pårørende.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget takker for informasjon om prosjekt erfaringsbase og ser frem 

til videre samarbeid.  

 

100/2020 Virksomhetsrapport september 2020 

 

Marit Barosen, Økonomisjef, presenterte virksomhetsrapporten for september 2020 

og orienterte kort om følgende punkter: 

  

1. Ventetid: foretaket fortsatt preget av beredskap på pandemi. Stor økning etter 

mars. August og september gått noe ned på antall ventende. 

2. Særlig fristbrudd innenfor områdene: Øre-nese-hals, ortopedi, psykisk helse 

voksen, øye og lunge.  

3. Stor økning i antall video-konsultasjoner.  

4. Bemanning: Sykefravær uten Corona-relatert sykefravær. Enda over 

målkravet.  

 

Spørsmål som fremkom i møtet: 

Spørsmål: Overføringen av pasienter fra Helgelandssykehuset, vil det belaste 

ventetid og statistikken for Nordlandssykehuset? 

Svar: Ikke i betydelig grad, ikke snakk om mange behandlinger som skal flyttes.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar virksomhetsrapport september 2020 til orientering.  

 

101/2020 Tertialrapport 2-2020 Nordlandssykehuset HF 

 

Marit Barosen, Økonomisjef, ga en kort presentasjon av tertialrapporten 2-2020 for 

Nordlandssykehuset.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar tertialrapport 2-2020 Nordlandssykehuset HF til 

orientering.  

 

102/2020 Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i Nordlandssykehuset; utvikling, 

status og videre oppfølging 

 

Orientering ved Kari Brumoen Råstad, assisterende HR-sjef om Nordlandssykehusets 

Brudd på arbeids- og hviletidsbestemmelser i Nordlandssykehuset.   
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Spørsmål: Er mange av bruddene knyttet til ambulansetjenesten? 

Svar: Ja. Brudd på arbeids- og hvilebestemmelser Prehospital (ambulansetjenesten) 

har gått ned, men den er fortsatt høyere.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar informasjonen til orientering.   

 

103/2020 Administrerende direktør orienterer om aktuelle saker 

 

Paul Martin Strand, administrerende direktør, orienterte om følgende saker:  

 

1. Nordlandssykehusets arbeid med beredskap knyttet til Covid-19-

pandemien.  

 

2. Styresak vikar innleie: Nordlandssykehuset i lang tid avhengig av planlagt 

innleie, legespesialister, da vi ikke får faste ansatte. Stabil leie, styret bedt om 

egen sak for å kartlegge omgang.  

 

3. Helsefellesskap: Nordlandssykehuset har pasientbehandling, undervisning, 

forskning og opplæring av pasienter og pårørende; Her har vi en 

arealutfordring.  

 

4. Situasjonen i Hammerfest: Nordlandssykehuset en del av 

beredskapsløsningen. Strategien er å flytte pasienter ut, og ikke flytte inn nye. 

Men det skal være et akuttmottak på Hammerfest.  

 

Spørsmål til Direktøren: 

Spørsmål: Er det kommet pasienter fra Finnmarkssykehuset til Nordlandssykehuset? 

Svar: Nei. 

 

Spørsmål: Helsehus-saken er tatt bort fra behandling i styret, hva var grunnen til 

dette?  

Svar: Saken er utsatt til styremøte, november 2020.    

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar informasjonen til orientering.  

 

104/2020 Brukerutvalgets medlemmer orienterer om aktuelle saker 

 

Gunn Strand Hutchinson: Konseptfase Rønvik: Fått brukerrepresentanter inn i 

arbeidsgrupper, tre bruker-representanter, kal være fire. Har hatt et fellesmøte, sett på 

mandat/spørsmål vi skal inn i. Møter gjennomført i arbeidsgruppene. Nytt fellesmøte 

med brukerrepresentantene.  

 

Carl Eliasson (deltaker i arbeidsgruppe): Veldig nyttig å være med i utforming, ett 

møte til hvor det arbeidsgruppene har kommet fremt til skal presenteres for styret. 

Satte ned en del punkter om hva som er viktig å ta med videre.  

 

Ivar Martin Nordgård: Deltok i møte med Helse Nord sin forskningsstrategi. Ett av 

de dokumentene som ble vist, regional utviklingsplan for Helse Nord. Blant mange 
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viktige formuleringer: Legge til rette for at brukerne er en sentral stemme i alle faser 

av forskningen, der dette er relevant. Kreftforeningen er i gang med å utarbeide 

mandat for en nasjonal brukergruppe som skal kunne medvirke i søknadsprosessen. 

 

Paul Daljord: Deltatt på styremøte, budsjett/smittesituasjonen. Deltatt i to møter i 

programkomite for OSO (Overordnet samarbeidsorgan mellom 

kommunehelsetjenesten og spesialisthelsetjenesten) hvor det jobbes med 

helsefellesskap. Foreløpig bare programarbeid. Skal være et møte desember/på 

nyåret.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar informasjonen til orientering.  

 

105/2020 Ungdomsrådets leder orienterer om aktuelle saker 

 

Leder av Ungdomsrådet, Marie Dahlskjær, ga en kort orientering om Ungdomsrådets 

arbeid: 

 

1. Helgesamling oktober: Jobber for tiden med overgang fra barn til voksen 

(Marie og Lars Herman har holdt foredrag for klikkledelsen om gode 

overganger, 20.10.2020), foredrag for klinikkledelsen om prinsipper for 

gode overganger, diverse arbeidsgrupper/prosjekter.  

2. Beate Sørslett på besøk på helgesamling: Fikk innspill på hvilke saker 

Ungdomsrådet er opptatt av og 11 saker med spørsmål til Beate.  

3. Fellesmøte med UNN og Finnmark sine ungdomsråd hvor vi skal jobbe 

med å sikre god brukermedvirkning, 4. november. 

4. Jobber med innspill til hvordan sikre god brukermedvirkning, 10 råd. 

5. Jobber med sjekklister for gode overganger.  

6. Jobber med en nettside med informasjon til ungdom (pasienter).  

7. Ønsker å jobbe mer med tilbudet til samisk ungdom.  

 

Vedtak: 

1.  Brukerutvalget tar informasjonen fra Marie Dahlskjær til etterretning.  

 

 

106/2020 

 

 

 

 

 

Oppnevninger 

 

1. Ivar Martin Nordgård, oppnevnt som brukerutvalgets representant til innspills-

møte til Helse Nord din forskningsstrategi. Oppnevningen ble vedtatt i AU 

(Arbeidsutvalget) den 07.10.2020, grunnet kort tilbakemeldingsfrist. 

 

2. Oppnevning av brukerrepresentanter til arbeidsgrupper knyttet til prosjekt 

Konseptfase Rønvik. Oppnevning ble gjennomført ved e-post til 

Brukerutvalget (05.10.2020) og oppnevning av Arbeidsutvalget (08.10.2020).  

 

a) Utforming av akuttbygg; behov, funksjoner etc: Idar Gustav Hunstad  

b) Disponering av lokalene i «gammelbyggene»: Torill Klevan Nilsen  

c) Omstilling i klinikken i årene fram til nytt bygg er ferdig: Carl Eliassen                            
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3. Oppnevning av representant fra Ungdomsrådet til referansegruppe prosjekt 

konseptfase Rønvik, Danielle Johanne Hermansen (medlem av 

Ungdomsrådet).   

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar oppnevningene til etterretning.  

 

107/2020 Møteplan for 2021 

 

Gjennomgang av møteplan for Brukerutvalget for 2021.  

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget har gjennomgått møteplanen for 2020. 

2. Brukerutvalget tar møteplanen til etterretning.  

 

108/2020 Referatsaker/eventuelt 

 

Referatsaker 

• Protokoll styremøte Nordlandssykehuset 6. oktober 2020 

• Referat fra møte i Brukerutvalget UNN 15 oktober 2020 

• Referat Brukerutvalget Finnmarkssykehuset 23. september 2020 

• Protokoll møte Regionalt Brukerutvalg 17. september 2020 

• Protokoll møte i Brukerutvalget Helgelandssykehuset 18. september 2020 

 

Eventuelt 

• Invitasjon til å delta på digitalt møte Regionalt Brukerutvalg, 11. november. 

Invitasjon til å komme med innspill til tema. 

• Stolene på sykehuset på K-fløyen – ikke brukervennlige for personer med 

kroppsplager. Dette er en sak som er ønskelig å ta opp på neste møte i 

Brukerutvalget.  

• Innspill til tema kommende møte: Status konktaktlegeordningen 

• Kommentar til RBU-sak 37-2020 Eventuelt A. Venterom for pasienter på nye 

Bodø flyplass: 

Det bør være hvilerom og HC-toalett med heis og stellebord på flyplasser, slik at 

større barn, ungdom og voksne som har behov for slike fasiliteter kan ivaretas på 

reiser, det være seg pasientreiser eller andre typer reiser. 

 

Vedtak: 

1. Brukerutvalget tar protokollene til orientering. 

2. Arbeidsutvalget følger opp sakene som fremkom under «Eventuelt».   
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Deres ref.: Dato: Vår ref.: Saksbehandler: 

  Glenn Hansen 28.10.2019 18/11547-10 Bjørn Bremnes 

 
BLODBANKEN, NORDLANDSSYKEHUSET HF, VESTERÅLEN - AVSLUTTER TILSYNET   
 
Legemiddelverket har gjennomgått den innsendte dokumentasjonen og anser oppfølgningen 
av tilsynet som tilfredsstillende. Legemiddelverket avslutter med dette tilsynet. 
 
Vennlig hilsen 
Statens legemiddelverk 
 
 
 
Bjørn Bremnes 
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Deres ref.: Dato: Vår ref.: Saksbehandler: 
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OSO  
Kommunene  
Fylkesmannen  
Brukerutvalget 
 
   
 

 
 

Deres ref.: 
 

Vår ref.: 
2019/8767 

 

Saksbehandler: 
Steinar Pleym Pedersen 

Sted/dato: 
Bodø, 03.11.2020  
 
 

  

Dialogmøte 2020 - referat  
 
Dato:   30. oktober 
Møteform:  Skype 
Tid:  09-11:30 
 
Tilstede: Helse- og omsorgsdepartementet, 19 av 20 kommuner med ordførere, rådmenn, 
kommunedirektører og andre sentrale medarbeider, styremedlemmer Nordlandssykehuset, 
helseforetakets ledere, Fylkesmannen, Brukerutvalget og KS. 
Til sammen 63 deltakere. 
 
Møtet ble ledet av OSOs leder Marion Celius. 
 
I henhold til vedtektene for Overordnet samarbeidsorgan (OSO), skal det årlig avvikles et 
dialogmøte mellom kommunene og helseforetaket. 
 
Vanligvis avvikles møtet  i første halvår, men ble utsatt pga COVID-19 situasjonen. 
 
Vedlagt foilene som innlederne Anne Grethe Erlandsen, Mona Karlsen og Marion Celius brukte. 
 
Møteformen via SKYPE syntes å fungere ok. 
 
Det er ubetinget enighet om at helsefellesskap skal etableres. Det ble her vist til OSOs vedtak i 
møte 7. september. 
Utskrift fra møtet ble sendt kommunene 15.9, og oversendelsesbrevet vedlegges her for ordens 
skyld. 
 
En av suksesskriteriene i Østfold i forbindelse med driften av helsefellesskap har vært 
etableringen av en felles kommunal samhandlingsleder/koordinator. 
 



Side 2 av2 

OSO har i sitt enstemmige vedtak 7.9 anbefalt kommunene å etablere tilsvarende funksjon i 
100% stilling. 
 
Forut for Dialogmøtet hadde kommunene et formøte, organisert av KS. 
I dette møtet kom forslaget om regionvis deling av stillingen som kommunal 
samhandlingsleder.  
Det vises til Marion Celius sin foil nr. 4. 
 
Dette skapte debatt, og det er uenighet kommunene imellom om en slik deling. 
 
Nordlandssykehuset forholder seg til OSOs vedtak. 
 
Hvordan kommunene skal håndtere denne uenigheten er ikke kjent for OSOs sekretariat. 
 
 
Med vennlig hilsen 
 
 
Steinar Pleym Pedersen 
Avdelingsleder 
Samhandlingsavdelingen 
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Ungdomsrådene i Helse Nord 

REFERAT 
4. november 2020 

Beate Juliussen 
04.11.2020 
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Marie Dahlskjær Nordlandssykehuset Leder  x 

Lars-Herman Nordland Nordlandssykehuset Nestleder  x 

Sofie Jonette Berg Nordlandssykehuset Medlem x 

Viktoria Linea Høybakk Nordlandssykehuset Medlem x 

Sarah Gjerstad Nordlandssykehuset Medlem x 

Danielle Johanna Hansen Nordlandssykehuset Medlem x 

Bendik Laumann Vedal Nordlandssykehuset Medlem x 

Susanne Regina Inga Nordlandssykehuset Medlem Meldt forfall 

Mathias Klæboe Nordlandssykehuset Medlem x 

Trine-Lise Antonsen Nordlandssykehuset Medlem x 

Miriam Thi F. Berglen Finnmarkssykehuset Leder x 

Benjamin Berglen Finnmarkssykehuset Medlem Meldt forfall 

Erik Karlstrøm Finnmarkssykehuset Medlem x 

Evelina Sæter Tro Johnsen Finnmarkssykehuset Medlem x 

Hedda Kristoffersen Finnmarkssykehuset Medlem x 

Lone Nilsen  Finnmarkssykehuset Medlem Forfall 

Sol Andrea Hasselberg Finnmarkssykehuset Medlem x 

Mathias Halvorsen UNN Leder x 

Iben Einan UNN Nestleder x 

Johanne Mortensen UNN Medlem x 

Kamilla H. Olsen UNN Medlem x 

Kamilla Sørensen UNN Medlem Meldt forfall 

Ola Aas UNN Medlem x 

Surajja Zeynalli UNN Medlem x 

Magnhild Hjelme UNN Medlem Forfall 

Regine Elvevoll UNN Medlem x 

    

Nikolai Raabye Haugen Regionalt 
brukerutvalg  

Medlem x 

 
Fra helseforetakene møtte: 

Turid Turunen Ofelaš /Erfaringskonsulent Sámi Klinihkka 

Beate Sørslett Medisinsk direktør Nordlandssykehuset 

Siri Engstad Erfaringskonsulent UNN 

Sissel Eidhammer Koordinator UR Nordlandssykehuset, rådgiver fag stab 

Mariann Sundstrøm Koordinator UR UNN, sosiolog barne- og ungdomspsykiatrisk 
avdeling 

Marit Nordmo Koordinator UR UNN, seksjonsleder, barne- og ungdomsavdelingen 

Beate Juliussen Koordinator UR Finnmarkssykehuset (referent) 
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Velkommen, bolk ledet av Marie Dahlskjær, leder av Ungdomsrådet 
Nordlandssykehuset HF 

 
- Oppdatering fra Ungdomsrådet Nordlandssykehuset HF 

Leder for ungdomsrådet i Nordlandssykehuset, Marie Dahlskjær gav en oppdatering om 
hva ungdomsrådet i Nordlandssykehuset har hatt fokus på dette året.   

- Laget hefte og plakat for prinsipper for gode overganger. Ligger tilgjengelig på nettet.  
- Hovedsaker:  

o Rutiner for gode overganger 
▪ Revma 
▪ Psykisk helse og rusklinikken 
▪ Neste område: habilitering 

o Ungdomsrom 
o Brukermedvirkning 

▪ Ti prinsipper for god brukermedvirkning – har laget et utkast for reel 
brukermedvirkning på systemnivå 

▪ Bidrar inn med innspill til sykehusets arbeid med brukermedvirkning 
▪ Skal bidra inn når det lages kurs for brukermedvirkere på sykehuset 

 
- Oversikt over prosjekter UR NLSH har deltatt i 
- Oversikt over hva det jobbes med fremover 
- Under korona: møter på skype, skal teste ut whereby. Gjort arbeid i arbeidsgrupper. 

Helgesamling 16.-18. oktober.  
- Skal holde et foredrag for Helgelandssykehuset om hvordan starte opp ungdomsråd 

 
- Oppdatering fra Ungdomsrådet UNN HF 

Leder for ungdomsrådet på UNN, Mathias Halvorsen gav en oppdatering om hva 
ungdomsrådet på UNN har hatt fokus på dette året.   
- Fått nye medlemmer, Ola, Heidi og Kamilla 
- Endelig likestilt med Brukerutvalget i UNN. Ikke lenger underordnet Brukerutvalget. 

Får tilsendt samme dokumenter som Brukerutvalget får.  
- Får mange forespørsler om å være med på prosjekter 
- Får mulighet til å delta og komme med innspill fra vårt perspektiv 
- Følger oss anerkjent som en viktig ressurs i UNN 
- Digitale møter på skype under koronatiden 
- Helgesamling 02.-03.10.20 

o Hvordan unn håndterte første bølgen covid-19 
o UNNs mål om økt bruk av videokonsultasjoner innen rus og psykiatri 
o Brukermedvirkning på tjenestenivå og bruken av erfaringskonsulent i 

forbedringsarbeid 
- Gode diskusjoner om fokus fremover og viktige innspill til oppdragsdokumentet for 

2021 
- Prosjekter deltatt i: – presenteres av Iben. 

o Filminnspilling med WHO  
o Møte med Helse Nord direktør  
o www.involvert.no – utarbeide nettside 
o Brukermedvirkning UPS 

http://www.involvert.no/
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- Oppdatering fra Ungdomsrådet Finnmarkssykehuset HF 

Leder for ungdomsrådet i Finnmarkssykehuset, Miriam Thi F. Berglen gav en 
oppdatering om hva ungdomsrådet i Finnmarkssykehuset har hatt fokus på dette året.   
 

- Møter i Ungdomsrådet har foregått på skype møter i UR – februar og juni.  
- Gode overganger: Fått presentasjon fra Finnmarkssykehuset om hva som er gjort så 

langt i arbeidet med prosedyrer for gode overganger. UR har gitt innspill om at 
ungdommene må få være med å gi innspill på de ulike fagområdene. Har gitt innspill til 
gode overganger for diabetespasienter.   

- Deltakelse i forskningsgruppe for befolkningsundersøkelsen FETCH 
- Nye Hammerfest sykehus: Gitt innspill til nye Hammerfest sykehus om hva som er 

viktig for ungdom i nytt sykehusbygg 
- Pasientsikkerhetsuka: Deltok i Alta og Kirkenes med presentasjon om hva som er viktig 

for pasientsikkerhet sett fra ungdommene.  
- Hettegensere: Miriam Thi har designet hettegensere som ungdomsrådet har fått laget  
- Valg nytt UR: Besluttet at sittende ungdomsråd blir sittende til mars 2022 på grunn av 

koronasituasjonen 
- OD 2021: Har gitt innspill til oppdragsdokumentet 2021 

 

 
Brukermedvirkning, bolk ledet av Miriam Thi F. Berglen, leder av Ungdomsrådet 
Finnmarkssykehuset HF 

- Hvordan jobber vi med brukermedvirkning i Sámi Klinihkka ved Turid 
Turunen, erfaringskonsulent/Ofelaš i Sámi Klinihkka 
 

- Sámi Klinihkka er en egen klinikk i Finnmarkssykehuset. I denne klinikken er en 
avdeling SANKS (samisk nasjonal kompetansetjeneste - psykisk helsevern og rus).  
SANKS har i tillegg nasjonale kompetansetjenestefunksjoner for den samiske 
befolkningen.  

- Ofelaš (brukermedvirker) er en brobygger mellom pasient, bruker, pårørende og 
klinikken. Målet er at Ofelaš skal få en plass i alle avdelinger og enheter i Sámi 
Klinihkka. Ofelaš skal bidra til å styrke tilbudet til samiske pasienter, brukere og 
pårørende i hele Finnmarkssykehuset. Mandatet til Ofelaš, er å øke 
brukerperspektivet i tjenesten og kvaliteten på de tilbud vi gir samiske pasienter, 
brukere og pårørende. Jobber for at samiske brukere skal få likeverdige tjenester. 
Egen klinikk fra 1. oktober 2019. nasjonal funksjon. Skal være rådgivere til andre 
helseforetak med tanke på samiske spørsmål.  
 
Spørsmål: Jobbes det tett med ungdom?  
Svar: Det jobbes med alle som er innom klinikken. I brukerrådet er det ungdom 
med.  
 
Spørsmål: Er det bare samer på klinikken?  
Svar: Dette er en klinikk for alle, ikke bare samer. Men er spesielt der for de som er 
samiske, i alle land. Når en sliter med noe er det lettere å snakke morsmål. De som 
ikke har samisk språk, har likevel den samiske kulturen. Viktig å bli forstått for den 
en er.   
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Spørsmål: Er det utfordringer med samiske pasientrettigheter?  
Svar: Det er en utfordring at en ikke har helsepersonell som snakker samisk. Det 
gjøres en viktig jobb å gi opplæring i samisk språk og kulturforståelse. Viktig at alle 
som ansettes i klinikken får denne opplæringa. Det er veldig mange som ønsker å 
bruke morsmålet sitt i kontakt med helsevesenet.  
 
Spørsmål: Hva er en erfaringskonsulent?  
Svar: En som har egen erfaring. En veiviser, stifinner, som hjelper brukerne å finne 
veien tilbake til det en har mistet.  
 
Spørsmål: Hva ønskes fra UR’ene med tanke på samarbeid?  
Svar: Knytt gjerne Finnmarkssykehuset sitt UR opp mot UPA.  
 

- Brukermedvirkning på avdelingsnivå ved Siri Engstad, erfaringskonsulent 
UNN  
Brukermedvirkning på tjenestenivå. Presentasjon legges ved.  
 
Spørsmål: Hva er brukermedvirkningsforum?  
Svar: Fast forum med 6 møter i året. Brukerorganisasjoner deltar i dette forumet. 
Tar opp saker som er aktuelt å diskutere med foretaket. Erfaringsutveksling. 
Mulighet til å påvirke.  
 

- Hvorfor er brukermedvirkning viktig for ledelsen i helseforetak ved Beate 
Sørslett, medisinsk direktør Nordlandssykehuset 
Presentasjon legges ved.   
 
Spørsmål: Har UR reel innvirkning på ledelsen/styret?  
Svar: Kan kun svare for NLSH. UR har reel medvirkning. Ett tiltak det jobbes med er 
at brukerrepresentant i styret skal bli fullverdig styremedlem, ikke bare være 
observatør.  
 
Spørsmål: hvordan påvirke som brukermedvirker/ungdomsråd?  
Svar: Dere bidrar til å påvirke. Dere setter opp egne saker, gir oss klare råd. UR 
bidrar via sin pasientorganisasjon eller via brukerutvalget, innspill til 
oppdragsdokumentet.  
 
Spørsmål: Er det en grunn til at Norge ikke har kommet lengre med 
brukermedvirkning? Andre land har kommet lengre, hvorfor?  
Svar: Henter mye inspirasjon fra utlandet. Må bli flinkere til å trekke inn BU og UR 
til å hente inn denne inspirasjonen fra utlandet. Andre land kommet lengre med sin 
utdanning innen dette feltet.  
 
Spørsmål: Er det slik at NLSH har tenkt å gjøre det samme som UNN ved å likestille 
BU og UR?  
Svar: NLSH og FIN har likestilt BU og UR.  
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Spørsmål: Er det en plan i ledelsen i Helse Nord å få på plass kjøreregler for hvordan 
UR skal behandles?  
Svar fra Nikolai: Har fått ungdomsrepresentant inn i RBU som eneste RBU i landet. 
Løfter inn saker om ungdom.  
 

 
Hva skal vi jobbe med fremover, bolk ledet av Mathias Halvorsen, leder av 
Ungdomsrådet UNN HF 
 
Hva skal være tema for helgesamling i Finnmark våren 2021?  
Forslag til dato for helgesamling 2021 

- 28.-30. mai 2021 eller 4.-6. juni 2021 i Hammerfest 
Innspill til tema:  

- Opplæring i brukermedvirkning  
- Brukermedvirkning på systemnivå – jobbe videre med det som UR NLSH har begynt 

med 
- Digitalisering av helsetjenester – råd til helsepersonell 
- Felles innspill til oppdragsdokumentet 2022. Dette er et tema som bør være fast på 

felles helgesamling. Står sterkere når det blir gitt felles innspill som UR’ene har 
jobbet med sammen.  

- Organisering av UR – bør være likt i hele Helse Nord. Honorering o.l.  
 
Hvordan har møtet fungert?  

- Har vært et godt opplegg, men mye å sitte å høre på. Blir kjedelig i lengden. Ta 
gjerne i bruk ulike digitale plattformer for å gi innspill. Ikke bare prat. Menti er et 
eksempel. 

- Whereby er en plattform som fungerer godt. Her var det litt mye innspill fra andre. 
Greit å kunne diskutere saker litt lengre og i dybden. Få mindre foredrag og mere 
diskusjon. Fikk mye ut av det som ble presentert.  

- Møtet kan gjerne vare lengre dersom medlemmene blir aktivisert og en har flere 
pauser innimellom.  

- Eksempel – ungdommens fylkesting fungerte veldig bra.  
- Lettere å ha oftere og kortere møter.  
- Bedre med kortere møter og færre personer. Får lite ut av det dersom det er mange 

og vi har kort tid.  
- Dersom lengre møte, dele opp i grupper, jobbe med tema.  
- Bruke andre plattformer enn skype. Få inn ordskyer, avstemninger o.l.  
- Digitale møter er nyttig. Vi skal få det til bedre neste gang.  

 
Vedlegg:  

- Presentasjoner  
- Program for felles møte 

 
Kopi til:  

- Styrene helseforetakene – referatsak til 
styremøtene 

- Kommunikasjonsavdelingene i 
helseforetakene 

- Foretaksledelsen i helseforetakene - Regionalt Brukerutvalg 

- Brukerutvalgene i helseforetakene  - Pasient- og brukerombudene 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Program møte Ungdomsrådene Helse Nord 
Dato: 4. november, tidspunkt 18:00 til 20:00, Skype 

For: Medlemmer av Ungdomsråd Helse Nord 

 

17:45  Test av utstyr - innlogging 

18:00    Velkommen, bolk ledet av Marie Dahlskjær, Ungdomsrådet 

Nordlandssykehuset  

• Oppdatering fra alle Ungdomsråd, v/ledere av Ungdomsrådene 

• Ungdomsarbeidet under Corona 

 

18:30    Tema: Brukermedvirkning, bolk ledet av Miriam Thi Berglen, Leder av 

Ungdomsrådet Finnmarkssykehuset  

• Hvordan jobber vi med brukermedvirkning i Sámi Klinihkka ? v/ Turid 

Turunen, Erfaringskonsulent Sámi Klinihkka  

• Brukermedvirkning på avdelingsnivå v/ Siri Engstad, Erfaringskonsulent 

UNN  

19:00 Pause 

19:15  Hvorfor er brukermedvirkning viktig for ledelsen i Helseforetak? v/ Beate 

Sørslett, Medisinsk direktør Nordlandssykehuset  

19:30     Hva skal vi jobbe med fremover, bolk ledet av Mathias Halvorsen, leder av 

Ungdomsrådet UNN  

• Hva ønsker vi å jobbe med fremover? 

• Hva er viktig for ungdom på sykehus? 

• Tema for helgesamling? 

• Forslag til dato for helgesamling for 2021: 

1) 28. til 30. mai, 2021 eller 

2) 4. til 6. juni, 2021 

 

20:00 Takk for nå! 

  



Velkommen
Innlogging 17:45 til 18:00



Programstart
• Praktisk info

o Husk å mute mikrofon

o Skriv navnet ditt i chatten for å få ordet

o Still gjerne spørsmål til foredragsholdere

• Gjennomgang av program

• Introduksjonsrunde
o Navn, alder, hvor dere kommer fra, farge på tannbørsten



Ungdomsrådene 
Helse Nord

Presentasjon av Ungdomsrådenes arbeid 

18:10 – 18:30



Arbeid Ungdomsrådet 
Nordlandssykehuset

Digital samling 04.11.2020

Marie Dahlskjær, leder Ungdomsrådet Nordlandssykehuset 



Hefte

Plakat



Jeg er så mye mer enn bare sykdommen min.  Jeg er venn, 
datter, kjæreste, skuespiller, hunde-eier, arbeidstaker og 
skoleelev.

Ungdomsrådet Innspill til sykehuset

Ha en klar ide om rollen til brukerrepresentanten. Sørg for at 
vi har reell påvirkningskraft og vær bevisst på 
maktforholdene ved møtebordet. Dere kjenner hverandre, er 
mange flere og snakker samme språk. Husk kompetansen 
vår, og legg til rette for at vi kan dele den!



1. Rutiner for gode overganger
o Revmatologi

o Psykisk helse- og rusklinikken

o Neste område: Habilitering

2. Ungdomsrom

3. Brukermedvirkning 
o Ti prinsipper for god brukermedvirkning i prosjekter 

o Bidrar inn med innspill til Sykehusets arbeid med brukermedvirkning

o Skal bidra inn når det lages kurs for brukermedvirkere på sykehuset

Hovedsaker 2020



1. Presentasjon av prinsippene i ledergruppemøte 

2. Referansegruppe arbeidet med bygging/oppgradering psykisk helse- og rusklinikken 

3. Prosjekt om ungdom og fedme 

4. Deltakelse Ungdommens Fylkesting 

5. Innspill til Helse Nord sin forskningsstrategi 

6. HIPPO-prosjektet er i gang igjen – Bamse/flodhest 

7. Innspill til Barne- og Ungdomspsykiatrien (BUP) om endringer

8. Utarbeide to filmer som skal vises på Pasientsikkerhetskonferansen 2021

9. Vi skal begynne arbeidet med å lage et kurs for brukermedvirkere på Sykehuset 

10. Presentasjoner i Overordnet samarbeidsorgan og for Helgelandssykehuset (bistand med å opprette UR)

11. Leder fast representant i Brukerutvalgets møter

Prosjekter vi deltar/har deltatt i



1. Lage en nettside for Ungdom på sykehuset

2. Fortsette arbeidet med overgang

3. Sjekkliste for ungdom i overgangen

4. Ungdomsrom 

5. Brukermedvirkning i alle ledd

6. Ettermiddagspoliklinikk for ungdom

7. Lærings- og mestringskurs (LMS)-kurs for ungdom

8. Tilbudet for samisk ungdom

9. Innkjøp av merch (hettegenser osv.)

10. Bidra inn i ulike prosjekter/holde foredrag

Arbeid fremover…



Ungdomsrådsarbeid under Corona

1. Gjennomført møter over Skype – skal teste ut nytt system: Whereby
o Gjort arbeid i arbeidsgrupper

o Gjort mer og mer arbeid fysisk 

2. Helgesamling 16. til 18. oktober 

3. Mye som stoppet opp er nå i gang igjen

4. Utfordrende, men vi får det til ☺



Takk for meg!



Oppdatering fra Ungdomsrådet UNN

Til de andre ungdomsrådene i Helse Nord, digitalt møte 04.11.2020



• Nye medlemmer 

Oppdatering fra Ungdomsrådet i UNN

Ola Aas, Tromsø, mer erfaring fra somatikk

Heidi Pedersen, Narvik, viktig ressurs i medvirkning byggeprosjekt Nye UNN Narvik – med i referansegruppe

Kamilla Hammari Olsen, Tromsø, somatikk, rullestolbruker



• ENDELIG likestilt med Brukerutvalget i UNN!

Oppdatering fra Ungdomsrådet i UNN

Får mange forespørsler om å være med på prosjekter (kommer tilbake til noen av disse)

Får mulighet til å delta og komme med innspill fra vårt perspektiv 

Føler oss anerkjent som en viktig ressurs i UNN!



• Digitale møter på Skype under koronatiden

Oppdatering fra Ungdomsrådet i UNN

Holdt digitale møter gjennom koronatiden så godt det gikk an, og fikk diskutert og tatt opp viktige temaer

Dette bildet av Ukjent forfatter 
er lisensiert under CC BY-NC-ND

https://channel9.msdn.com/Series/Whats-New-in-Skype-for-Business
https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/3.0/


• Helgesamling 02.-03.10.2020

Oppdatering fra Ungdomsrådet i UNN

Møttes på hotell Radisson Blu i Tromsø sentrum 

Flotte foredrag, blant annet om 

- Hvordan UNN håndterte den første bølgen av Corona-pandemien 

- UNNs mål om økt bruk av videokonsultasjoner (VK) innenfor rus og psykiatri 

- Brukermedvirkning på tjenestenivå og bruken av erfaringskonsulenter i forbedringsarbeid

Gode diskusjoner om fokus fremover og viktige innspill til oppdragsdokumentet for 2021



• Filminnspilling med WHO 

- Innspilt i Februar, før Corona-utbruddet, 
Johanne var med fra UR UNN

- Om unges opplevelser av å oppsøke 
psykisk helsehjelp

- Også med overlege fra BUP i Tromsø

- Skal brukes på digital konferanse om 
psykisk helsehjelp  for barn og unge til 
neste år   

• Møte med Helse Nord-direktør Cecilie Daae

Johanne var med på møtet med Direktøren og 
ledere i UNN.

Stort fokus på visjonene for helseforetaket. Verdier 
som settes  høyt er kvalitet, trygghet, respekt og 
lagspill.

Her ble også ungdomsrådets tilstedeværelse på 
møtet trukket spesielt frem. Dette sender et viktig 
signal! Bra!

Litt mer om noen av prosjektene vi har vært med på …



• www.involvert.no

- Jobbes med å utarbeide nettside med 
fokus på brukermedvirkning, for de 
som ønsker å lære mer om dette, 
både på bruker- og tjenestenivå.

- Kamilla S fra UR UNN har bidratt med 
innspill her, virker å være en veldig 
god nettside så langt. 

• Brukermedvirkning UPS

- Jobbes med å gjøre Ungdomspsykiatrisk Seksjon 
(UPS) mer ungdomsvennlig. Blant annet 
gjennom digitalisering og utarbeiding av nye 
behandlingsformer.

- Også her har Kamilla S bidratt med innspill og 
vært tett innvolvert

Litt mer om noen av prosjektene vi har vært med på …

http://www.involvert.no/


Ungdomsrådet Finnmarkssykehuset

Miriam Thi Berglen, Leder Ungdomsrådet Finnmarkssykehuset 



Hvordan jobber vi med brukermedvirkning 
i Sámi Klinihkka? 

Turid Turunen, Erfaringskonsulent Sámi Klinihkka

18:30 til 18:45



Brukermedvirkning på avdelingsnivå 

Siri Engstad, Erfaringskonsulent UNN

18:45 til 19:00



Ungdomsrådene i Helse Nord 04.11.2020

Siri Engstad 
Erfaringskonsulent i 

Psykisk helse- og rusklinikken og i Kontinuerlig forbedring

Kontinuerlig forbedring
Dette er ikke noe som kommer i tillegg
- det er måten vi jobber på 



Brukere har rett til å medvirke, og tjenestene har plikt til å involvere brukeren. 

Definisjon på brukermedvirkning
Med brukermedvirkning menes at de som berøres av en beslutning, eller er brukere av 
tjenester, får innflytelse på beslutningsprosesser og utforming av tjenestetilbudet. 

Stortingsmelding nr. 34 (1996-97).

Hva er brukermedvirkning?

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Publikasjoner/Innstillinger/Stortinget/1997-1998/inns-199798-114/


En lovfestet rettighet

Brukermedvirkning er en lovfestet rettighet, og er dermed ikke 
noe tjenesteapparatet kan velge å forholde seg til eller ikke. 

• Pasient- og brukerrettighetslovens § 3-1 slår fast at pasient og 
bruker har rett til å medvirke ved gjennomføring av helse- og 
omsorgstjenester. 

• Helseforetaksloven slår fast at de regionale helseforetakene skal 
ha brukermedvirkning i sin arbeidsform. 

• Helse- og omsorgsdepartementet har i styringspålegg slått fast at 
dette også skal være gjennomført for helseforetakene.



Demokratisk rettighet

• en overføring av erfaringsbasert kunnskap fra bruker til for eksempel 
beslutningstaker eller tjenesteyter.

Ideologi om likeverdighet

• en ideologi om likeverdighet i samhandlingen mellom brukere og fagpersoner.

• innebærer at brukeres og fagfolks kompetanse og erfaringer er like verdifulle i 
utvikling, gjennomføring og evaluering av tilbud.

Demokrati og likeverd



Brukermedvirkning på flere nivåer

Individnivå

• Ingen avgjørelser om meg -
uten meg

• innebærer at pasientene og 
deres pårørende gjennom 
hele behandlingsforløpet 
skal gis mulighet til å ta valg 
ut fra sine behov, ønsker og 
verdier

•Hva er viktig for deg?

Tjenestenivå

•Endring, evaluering og 
forbedring av 
behandlingstilbud og 
tjenester

•Brukerrepresentanter deltar 
aktivt

•Likeverdig samarbeid med 
tjenesteapparatet

•Eksempler på 
utvalg/strukturer: 
Brukerråd, brukerpanel, 
brukermedvirkningsforum

Systemnivå

•Utvikling og evaluering av 
det samlede 
tjenestetilbudet

• Innebærer at 
brukerrepresentanter 
involveres i prosesser før 
beslutninger fattes gjennom 
faste utvalg 

• Eksempler på 
utvalg/strukturer: 
Brukerutvalg og 
Ungdomsråd



Helsedirektoratet beskriver 
brukermedvirkning slik:

• Brukermedvirkning har en egenverdi. Den har en terapeutisk 
verdi 

• Den er et virkemiddel for forbedring og kvalitetssikring 
av tjenestene 

• Brukermedvirkning innebærer at brukeren betraktes som en 
likeverdig partner i diskusjoner og beslutninger som angår 
hans eller hennes problem



Kunnskapsbasert praksis

Helsebiblioteket.no



Hva skal til for å kunne medvirke på 
tjenestenivå? 

For deg som er eller har vært pasient, bruker eller pårørende:

• Ha interesse og lyst til å påvirke

• Helst tilknytning til en pasient- og brukerorganisasjon eller 
interesseorganisasjon

• Delta i arenaer som f.eks
ungdomsråd/brukerråd/brukerpanel/brukerbank

• Bidra med kunnskap og erfaringer fra et bruker- og 
pårørendeperspektiv

• Bidra med hverdagsspråk og åpenhet om utfordrende tema

• Bistå med kunnskap om praktisk tilrettelegging for brukere 
med spesielle behov



For deg som arbeider i helsetjenesten: 

• Sørg for trygge og forutsigbare rammer

• Gi god og tilpasset informasjon

• Gi rom for både bruker- og fagkunnskap

• Skap trygghet og vis respekt

• Evaluer samarbeidet

• Gi rom for at deltagere kan komme med forbedringsforslag

• Skap rom for refleksjon omkring arbeidet

Hva skal til for å kunne medvirke på 
tjenestenivå - forts



Brukermedvirkningstrappen



Les mer om brukermedvirkningstrappen her: 
http://www.kunnskapssenteret.no/publikasjoner/utvikling-av-en-ny-brukerrolle-i-
helse-og-omsorgstjenesten-en-beskrivelse-av-suksessfaktorer

http://www.kunnskapssenteret.no/publikasjoner/utvikling-av-en-ny-brukerrolle-i-helse-og-omsorgstjenesten-en-beskrivelse-av-suksessfaktorer


Bruk hurtigknappen på internettsiden vår 
og send din forbedrings-ide

https://unn.no/kf

Kontaktinfo:

Siri.Kristine.Engstad@unn.no

Tlf. 918 88 576

Takk for oppmerksomheten

https://unn.no/kf
mailto:Siri.Kristine.Engstad@unn.no


Pause

19:00 til 19:15



Hvorfor er brukermedvirkning viktig 
for ledelsen i Helseforetak? 

Beate Sørslett, Medisinsk direktør Nordlandssykehuset 

19:15 til 19:30



Hvorfor er brukermedvirkning viktig for 
ledelsen i helseforetak

Digitalt møte ungdomsrådene Helse Nord 04.11.2020

med.dir Beate Sørslett



Klinisk kunnskap

Pasientsikkerhet og 
forbedringskunnskap

Brukermedvirkning

Veien mot bedre helsetjenester



Implementering av ny kunnskap tar tid
- noen ganger grusomt lang tid…



Brukermedvirkning har sentral plass både i strategiske 
utviklingsplan for Nordlandssykehuset og Nasjonal helse- og 
sykehusplan 2020-2023 



Individnivå



Systemnivå



Tjenestenivå





Arbeid fremover

Mathias Halvorsen, leder Ungdomsrådet UNN

19:30 til 20:00



Hva skal ungdomsrådene i Helse Nord 
jobbe med fremover?

Digitalt møte 04.11.2020



• Helgesamling i Finnmark våren 2021

Hva skal vi jobbe med fremover?

- Helse Nord v/ Kari Bøchmann har sagt ja til å stille med et foredrag om opplæring i brukermedvirkning

- Digitalisering av helsetjenester – råd til helsepersonell?

- Felles innspill til oppdragsdokumentet i 2022? 



Tusen takk for nå! 
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